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ACTA PLE NÚM. 4/03 

 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 27 DE 
MARÇ DE  2003 
 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 27 DE MARÇ DE 2003  
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores del dia 
vint-i-set de març de dos mil tres, es reuneixen a la sala de sessions d'aquest 
Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes legalment 
establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a continuació es 
relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la Presidència del 
senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/a d'Alcalde 
 
Sr. Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
Sr. José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Carmen Romero López 
Sr. Ramon Salabert Parramon 
 
 
Regidors/es 
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Sr. Nèstor Artís i Villena   
Sra. Susana Cordero Rojas  
Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández 
Sr. Sergi Fernández Mesa 
Sr. Ignacio Flórez Barrón 
Sr. Arnau Funes Romero 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
Sr. Alberto García Llorente 
Sra. Cristina Gasull Martínez 
Sra. Judith Ibàñez Vives 
Sr. Miguel López Sánchez 
Sr. Llorenç Luna Rodríguez  
Sr. Manuel Luque del Rio 
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sr. Antonio Naranjo Hijos 
Sra. Glòria Récio Díaz 
Sr. Joan Tardà i Coma 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren a l'ordre del dia i que són els següents: 
 
 

I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.- Aprovació de l'acta núm. 3/03, corresponent a la sessió 
ordinària del dia 27 de febrer d'enguany. 
 
 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
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 PROPOSTES D’ESMENES 
 
 En primer lloc pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que a  
la penúltima línia del tercer rengló de la pàgina 20 diu: 
 
 “... cobrar-ho en dinar ...” 
 
 Crec que el Sr. Alcalde el que volia dir era “diner” i no “dinar”, però 
com què és una cosa que va dir ell, penso que és ell qui ho ha de corregir. 
 
 Acte seguit intervé el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
preguntar si  hi ha algun altre comentari, sinó, passaríem a aprovar l’acta 
amb aquesta correcció. 
 
   
 VOTACIÓ         UNANIMITAT 
 
 
 ESMENES APROVADES 
 
 A la penúltima línia del tercer paràgraf de la pàgina 20 ha de dir: 
 
 “... cobrar-ho en diner ...” 
 
 
 
 2.- Ratificar l’acord de la Comissió de Govern que a continuació 
s’indica. 
 
 
 Per la Secretària de la Corporació, i a efectes de  la seva ratificació, 
es dóna lectura de l’acord adoptat per la Comissió de Govern, en la sessió que 
s'especifica, el text literal del qual és el següent: 
 
 Sessió celebrada el dia 5 de març d’enguany  
 
 PROPOSTA DE L'ÀREA D’URBANISME, OBRES, MANTENIMENT, 
SERVEIS I MEDI AMBIENT  
 
 
 - Aprovar el text del conveni urbanístic entre l’Ajuntament de 
Cornellà de Llobregat i l’empresa Siemens, S.A, que desenvolupa el 
conveni de data 23 de gener de 2002. 
 
 “Vist el conveni signat en data 23 de gener de 2002 entre 
l'Ajuntament de Cornellà de Llobregat i l'empresa Siemens, Societat Anònima, 
pel qual es defineix un sector de planejament especial en la parcel·la propietat 
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de Siemens, Societat Anònima, que inclou en l’àmbit del planejament especial 
a desenvolupar en la carretera d'Esplugues en el tram comprès entre el carrer 
Lluís Muntades i l'avinguda de Sant Ildefons, de Cornellà de Llobregat, i que 
permetrà l’ampliació dels usos industrials, a la vegada que possibilità a 
l’Administració per transformar la imatge urbana del nou vil, integrant les 
noves activitats econòmiques amb les indústries implantades a la zona. 
 
 Vista la necessitat de subscriure un nou conveni urbanístic entre 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i l’empresa Siemens, Societat Anònima, 
que desenvolupi el conveni de data 23 de gener de 2002 i que possibiliti 
l’obertura cap el sud i la urbanització del vial d’obertura cap el nord de l’actual 
cul de sac del carrer Lluís Muntades, l’ampliació del carrer Joan Fernández i 
la cessió en els terrenys ubicats el carrer Lluís Muntades número 5. 
 
 Vist l’informe emès per la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, de data 3 de març de 2003, obrant a l’expedient i 
posant de manifest: 
 
 

“1. D'acord amb el conveni urbanístic, signat en data 23 de març de 
2002 entre Siemens SA i l'Ajuntament de Cornellà de Llobregat, 
aquest últim es comprometia a elaborar, tramitar e instar a 
l'Administració Autonòmica, l'aprovació definitiva d'un planejament 
especial per la carretera d'Esplugues, definint un sector de 
planejament que incloguessin terrenys propietat de Siemens. En 
data 6 de febrer de 2003, el Ple de l'Ajuntament aprova inicialment 
l'expedient de "Modificació puntual del PGM-76, entre el carrer Lluís 
Muntades i el límit del terme municipal amb Esplugues", en l'àmbit 
del qual es troben les dues illes propietat de Siemens. 

 
2. La implantació del Trambaix converteix la carretera d'Esplugues en 

un eix cívic i comercial que haurà de tenir una continuïtat: amb el 
centre històric de Cornellà, per lo qual es necessari programar una 
actuació urbanística entre el carrer Ignasi Iglesias i Lluís Muntades, 
que implica l'eixamplament del carrer Juan Fernández; amb la zona 
industrial a través del carrer Lluís Muntades i el nou vial paral·lel a 
la via del Ferrocarril; i amb el nou sector Destraleta a través del nou 
pas subterrani sota la via de RENFE. Per realitzar estes actuacions, 
per part de l'Ajuntament, es necessari les cessions dels terrenys 
afectats per vialitat, que són propietat de Siemens. 

 
3. Mitjançant el present conveni Siemens es compromet a la cessió 

dels terrenys de la seva propietat, afectats per vialitat d'acord al 
PGM-76 i la Modificació puntual del PGM-76 (zona Lluís Muntades), 
sufragant la part proporcional de la urbanització; cessió dels 
terrenys del carrer Joan Fernández, que d'acord a la Modificació del 
PGM en tràmit, que possibiliten l'ampliació del citat carrer, 
renunciant a l'expropiació; i la cessió del terrenys necessaris per la 
instal·lació de la rampa peatonal que comunica amb el pas 
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subterrani de RENFE. Les cessions de Siemens estan reflectides al 
plànol que s'adjunta al conveni. 

 
4. Per la seva part l'Ajuntament es compromet a: 

 
A l'illa delimitada pel carrer Lluís Muntades, Joan Maragall i via 
fèrria, (a executar mitjançant un PERI, en els que els propietaris del 
sector executaran la urbanització amb les càrregues imposades pel 
projecte de reparcel·lació), elaborarà i tramitarà els documents 
necessaris, a l'àmbit de les seves competències, per procedir a la 
construcció del carrer, paral·lel a RENFE que possibiliti la connexió 
de Lluís Muntades amb Joan Maragall i la carretera d'Esplugues. 
 
En compliment del PGM-76, l'Ajuntament elaborarà i tramitarà els 
documents necessaris, en l'àmbit de les seves competències, per 
iniciar les obres d'urbanització del vial que comunicarà el carrer 
Lluís Muntades amb el carrer Sevilla. 
 
Executarà i pagarà el projecte d'eixamplament del carrer Joan 
Fernández 
 
Per tant, el conveni, permet realitzar el pas sota la via de RENFE, 
sense tenir que esperar a l'execució del PERI de l'Illa delimitada pel 
carrer Lluís Muntades, Joan Maragall i línia fèrria; executar 
l'eixamplament del carrer Joan Fernández entre el carrer Ignasi 
Iglesias i la carretera d'Esplugues sense increment per expropiació 
de terrenys i la cessió dels terrenys que faran possible la 
comunicació entre el carrer Lluís Muntades i el carrer Sevilla.” 

 
 Vist l’informe de la Cap del Departament Administratiu 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures de data 28 de febrer de 2003, 
obrant a l’expedient. 
 
 El Tinent d'Alcalde d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures 
proposa a la Comissió de Govern de l'Ajuntament, l'adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar el text del conveni urbanístic entre l’Ajuntament 
de Cornellà de Llobregat i l’empresa Siemens, Societat Anònima, que 
desenvolupi el conveni de data 23 de gener de 2002 i que possibiliti l’obertura 
cap el sud i la urbanització del vial d’obertura cap el nord de l’actual cul de 
sac del carrer Lluís Muntades, l’ampliació del carrer Joan Fernández i la 
cessió en els terrenys ubicats el carrer Lluís Muntades número 5. 
 
 Segon.- Facultar el senyor Alcalde-President José Montilla Aguilera 
per a la signatura del present conveni. 
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 Tercer.- Ratificar el text del present conveni a la propera sessió del 
Ple Municipal. 
 
 Quart.- Notificar el present acord els interessats pel seu 
coneixement i efectes.” 
 
 
 Seguidament pren la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, 
per manifestar que Siemens amb aquest conveni fonamentalment facilita una 
millora del viari en El carrer Joan Fernández, entre el carrer Ignasi Iglesias i la 
carretera d’Esplugues. 
 
 Cedeix de forma gratuïta més de dos metres i mig per eixamplar el 
carrer i que d’aquesta forma l’amplada del conjunt del carrer Joan Fernández 
sigui una amplada practicable, inclús que quedi aqueix tros a disposició de la 
Guàrdia Urbana per si decideixen una futura reorganització del trànsit que ho 
pugui utilitzar o simplement perquè tingui l’amplada precisa. 
 
 El segon element consisteix en una cessió -també en la mateixa 
línia- en el carrer Lluís Muntades que es pretén eixamplar perquè una vegada 
que funcioni el tramvia i la futura  rotonda, l’entrada directa per on està ara 
no podrà ser possible, aleshores allò que es fa és que Siemens traslladarà la 
seva  entrada al carrer Lluís Muntades, i per aconseguir-ho  s’ha d’eixamplar 
el carrer Lluís Muntades. 
 
 També se’ns fa cessió futura i es reconeix càrrega d’urbanització per 
continuar el futur carrer Sevilla pel tros que passa per l’actual factoria de la 
Siemens, fins anar a trobar-se amb el actual carrer Sevilla. 
 
 De forma també gratuïta se cedeix un tros per ubicar la nova 
entrada del nou pas subterrani que posarà en relació aquest carrer, aquest 
sector, amb el nou sector Destraleta. 
 
 Això forma part d’un conjunt més ampli que va ser la compra per 
part d’Emducsa d’una part de la façana d’aqueixa fàbrica, i jo vull aprofitar 
aquest Ple per agrair la disponibilitat i l’absoluta generositat de Siemens a 
l’hora de firma aquest conveni.  
 
 Tot seguit se sotmet a votació l'acord, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal d’IC-V, senyor Arnau Funes Romero.  
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 3.- Donar compte i, si és el cas, ratificar els decrets i 
resolucions de l'Alcaldia que a continuació es relacionen. 
 
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes de  la seva ratificació o 
el seu coneixement, es dóna lectura dels Decrets i Resolucions dictats per 
l'Alcaldia, el text literal dels quals és el següent: 
 
  
 3.1.- Decret núm. 1075/03 de data 21 de febrer d’enguany.  
 
 “Vist l’informe de la Secretaria General referent a les necessitats 
funcionals del Servei de l’Assessoria Jurídica d’aquest Ajuntament, producte 
de una adscripció en comissió de serveis de una Assessora Jurídica al 
Departament Administratiu d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures, per 
cobrir la llicència per maternitat, la de vacances, el permís de acumulació de 
lactància, al reducció de jornada per la cura d’un fill menor d’un any i una 
llicència sense sou per un període de dos mesos; de la titular del lloc de treball 
de Cap Administratiu de l’esmentat Departament. 
 
 Atès que la situació s’agreuja per la previsió de la llicencia per 
maternitat de l’altre Assessora Jurídica que disposa el Servei, per mitjans del 
mes de març d’enguany.  
 
 Atès que també està previst que en el mes d’abril gaudirà també de 
la llicència per maternitat la Cap de la Secretaria General. 
 
 Atès que davant d’aquesta situació, cal tenir en compte les 
obligacions i funcions que haurà d’assumir la Secretaria General, que podria 
provocar perjudicis en el conjunt de l’organització. 
 
 Atès que es necessiti assegurar el funcionament d’aquest servei, 
com a mínim fins la normalització de les situacions administratives 
esmentades. 
 
 Atès que està del tot contrastada la necessitat de contractar 
temporalment a una llicenciada en dret, que disposi de una experiència 
acreditada en l’Administració Local per poder atendre determinats assumptes 
que s’han de revisar i informar en el Servei de l’Assessoria Jurídica. 
 
          Ateses les dificultats de poder disposar d’un/una professional que 
reuneixi aquesta experiència i que estigui disposat/da a treballar per aquesta 
Administració per un període determinat, i la urgència en disposar del seus 
serveis.  
 
          Atès  que el procediment ordinari de selecció en aquest cas no es el 
més aconsellable, per les raons exposades. 
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          Atesa la proposta de candidata presentada per la Secretaria 
General, resultant de la revisió de determinats currículums – vitae de 
llicenciats/des en dret que estaven a disposició del Departament de Recursos 
Humans i que reunien els requisits mínims per atendre l’activitat que es 
precisa atendre.  
 
          Atès que la candidata Ana Belen Morejón Gómez proposada  ha 
presentat la documentació adient per poder ser contractada per atendre  les 
absències esmentades en el present informe. 
 
         Atès el contingut de l’informe emès pel Departament de Recursos 
Humans. 
 
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament, partida 
pressupostària 21 121D0 13100 de Personal laboral eventual / Secretaria 
General. 
 
 Atès el que preveuen els articles 16, 17, 19 b, 22  i 98 1 del 
Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals així com els articles 15 
1 c) de l’Estatut dels Treballadors i l’article 4è del Reial Decret 2720/1998. 
 
 Per tot això, en exercici de les competències que m’han sigut 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l’Alcaldia d’aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret núm. 3558/99 de data 15 de juliol. 
 

HE RESOLT   
 

 Primer.- Declarar raons d’urgència per la contractació de un/una 
llicenciat/da en dret per cobrir determinades incidències temporals en el 
Servei de l’Assessoria Jurídica de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació de la senyora Ana Belen Morejón 
Gómez, en qualitat d’Assessora Jurídica, per substituir a partir del 17 de 
febrer de 2003 a l’empleada senyora Maria Jesús Olmedo Bulnes que té 
concedit diferents permisos per lactància, reducció de jornada, llicencia per 
vacances i permisos sense sou; i les funcions específiques que realitza la 
senyora Maria Teresa Mateo López, que ha assumit les responsabilitats de la 
primera. 
 
 Tercer.- Establir que la duració del contracte sigui del 17 de febrer 
de 2003 al 24 de setembre de 2003, i que les retribucions i resta de condicions 
siguin les establertes al lloc de treball esmentat. 
 
 Quart.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal en la primera sessió que celebri i publicar la present designació en 
el Diari Oficial de la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província. 
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 Cinquè.- Notificar la present resolució a l’interessada, a la Cap del 
Departament de Secretaria, al Departament de Recursos Humans i al Comitè 
d’empresa, als efectes oportuns.” 
 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar que aquest decret fa referència a incidències 
temporals per notícies positives en aquest cas  relacionades amb la natalitat. 
Són baixes produïdes per persones que estan en aquests moments 
embarassades i que, evidentment, s’han de preveure i s’han de cobrir les 
vacants que deixen temporalment. 
 
 A continuació pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que ja 
sap que com sempre ho dic, i màxim quan aquesta vegada és una cosa que 
s’hagués pogut preveure i fer-ho amb els procediments, sense ser d’urgència. 
 
 Continuo sense entendre per què es contracta sempre al personal 
per motius d’urgència, ja que l’embaràs és una cosa que no veig que sigui 
urgent, s’hagués pogut preveure i fer-ho amb els procediments normals, ho 
continuo dient i ho continuaré dient sempre. Crec que tothom té opció a tenir 
la possibilitat de col·locar-se en l’Ajuntament de Cornellà.     
 
 Novament intervé el Sr. Balmón per manifestar que, encara que ho 
aclareixi, potser no m’acabarà d’entendre, però és obvi que la persona que es 
contracta no s’hi queda per sempre, només és un contracte temporal, i les 
raons “d’urgència” és un concepte inevitable, no vol dir que ens hàgim donat 
compte que aqueixa persona arribaria un dia que no podria treballar, i com 
vostè molt bé sap en l’embaràs no és que tal dia comença i tal dia. 
 
 Per tant, ja estava previst però el concepte és el concepte i això està 
relacionat simplement amb una concepció jurídica, res més, i no amb la falta 
de previsió. 
 
    
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 
 3.2.- Decret núm. 1167/03 de data 26 de febrer d’enguany  
 
 “Vist l’expedient instruït per la contractació amb les següents 
característiques: 
 
Objecte del contracte: Contractació dels serveis de neteja d’escoles i 
establiments municipals a Cornellà de Llobregat 
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L’esmentat contracte va estar adjudicat a FCC Medio Ambiente S.A, i tenia un 
període de vigència fins al 30 de gener de 2003. 
 
 Atès que el nou Plec de Condicions s’està elaborant, i s’han 
endarrerit la seva tramitació per tal d’adaptar els nous requeriment dels 
serveis de neteja al contingut del diferents Plecs de Condicions. 
 
 Atès que esta prevista que la finalització del tràmit d’aprovació dels 
nous Plec s’endarrereixi  aproximadament 2 mesos i mig i que es necessari 
garantir la continuïtat del servei  i evitar possibles interrupcions del mateix. 
 
 Atès que l’adjudicatària FCC , esta d’acord en seguir prestant el 
servei conforme als preus establert en el present contracte en vigor. 
 
 Vist l’informe emès al respecte pel Cap del Departament de 
Contractació-Patrimoni i Secretària General.  
 
 Atès que l’adopció d’aquest acord és competència d’aquesta 
Comissió de Govern, en virtut de les delegacions efectuades per l’Alcalde 
d’aquest Ajuntament, mitjançant Decret 3532 de data 14 de juliol de 1999 i/o 
6050 de 30 de novembre de 2000, però que es considera convenient no 
endarrerir la tramitació de l’expedient, a efectes de regularitzar la situació de 
l’expedient. 
 
 Atès que l’adopció d’aquest acord és competència d’aquesta 
Comissió de Govern, en virtut de les delegacions efectuades per l’Alcalde 
d’aquest Ajuntament, mitjançant Decret 3532 de data 14 de juliol de 1999 i/o 
6050 de 30 de novembre de 2000, però que es considera convenient no 
endarrerir la tramitació de l’expedient, i que l’inici del mateix i la seva 
ratificació no lesiona cap dret i permet agilitzar el tràmit de la publicació 
 
 En us de les atribucions que em confereix l’article 21.1. i) de la Llei 
7/1985 de 2 d’abril de Bases de Règim Local i l’article 51.1.j) de la Llei 7/1985 
de 2 d’abril de Bases de Règim Local i l’article 51.1.j) de la Llei 8/1987 de 15 
d’abril Municipal i de Règim Local de Catalunya 
 
          HE RESOLT  
 
 Primer.-  Aprovar un termini de prorroga de la contractació, per la 
neteja d’ escoles i establiments municipals a Cornellà de Llobregat, amb 
l’empresa FCC Medio Ambiente S.A. per un període de l’1 de febrer de 2003 
fins al 31 de maig del 2003, amb les mateixes condicions econòmiques que les 
existents fins l’actualitat en el contracte en vigor. 
 
 Segon.- Autoritzar la despesa de 652.816,75 euros , amb aplicació a 
la partida pressupostària 12 431 B1 22700 del vigent Pressupost de Despeses. 
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 Tercer.- Comunicar la present resolució al Departament de Via 
Pública Manteniment i Serveis . a l’empresa FCC Medio Ambiente S.A., així 
com a l’Intervenció Municipal. 
 
 Quart.- Facultar al Tinent d’Alcalde d’Interior, Comerç i 
Comunicació, senyor Antonio Balmón Arévalo, per a la firma de quants 
documents públics i privats fossin necessaris per a l’execució dels acords que 
antecedeixen. 
 
 Cinquè.- Ratificar el present acord al proper Ple de l’Ajuntament.” 
 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar que aquest decret  està relacionat –ja ho vaig 
explicar en la Comissió Informativa- amb el nou plec de condicions per la 
neteja d’escoles i edificis públics, i allò que es fa és prorrogar el contracte 
actual fins que es faci l’adjudicació de la nova contracta i es posi en 
funcionament. 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
 3.3.- Decret núm. 1173/03 de data 28 de febrer d’enguany 
 
 “Aquest Alcaldia, mitjançant Decret dictat el dia 28 d’octubre de 
1999, amb el número 5087/99, i com a conseqüència de la nova organització 
derivada de la Corporació sorgida  de les Eleccions Municipals que varen tenir 
lloc el dia 13 de juny anterior, va designar els membres integrants del Ple del 
Consell Municipal de Cooperació i Solidaritat Internacional de Cornellà de 
Llobregat, modificat posteriorment per Decrets de l’Alcaldia números 
959/2000, de 24 de febrer,  2966/2000, de 8 de juny, 2786/2001, de 16 de 
maig, 989/2002, de 26 de febrer i 6209/2002, de 14 de novembre. 
 
 Atès que mitjançant escrit del Tinent d’Alcalde de Cultura, Esports, 
Relacions Ciutadanes i Cooperació i Solidaritat, de data 24 de febrer 
d’enguany, es sol·licita  la inclusió de Vocals, titular i suplent, representants 
de l’Associació Catalana d’Amics del Poble Saharauí, secció territorial de 
Cornellà, en el Consell Municipal de Cooperació i Solidaritat Internacional de 
Cornellà de Llobregat. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides  
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HA  RESOLT 
 
 Primer.- Modificar el Decret de l’Alcaldia número 5087/99, de 28 
d’octubre, en el sentit d’incloure com a  Vocals, titular i  suplent, del Ple del 
Consell Municipal de Cooperació i Solidaritat Internacional de Cornellà de 
Llobregat, en representació de l’Associació Catalana d’Amics del Poble 
Saharauí, secció territorial de Cornellà, a les senyores María Ríos Gutiérrez i 
Isabel García Barroso, respectivament. 
 
 Segon.- Comunicar aquest Decret al Departament de Cultura, 
Esports, Relacions Ciutadanes i Cooperació i Solidaritat d’aquest Ajuntament, 
així com al President, Vice-president i Secretari del Consell Municipal de 
Cooperació i Solidaritat Internacional de Cornellà de Llobregat, i a les persones 
interessades, als efectes escaients.  
 
 Quart.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, en 
la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.”  
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
    
 3.4.- Decret núm.  1194/03 de data 28 de febrer d’enguany  
 
 “Vista la Resolució de la Presidència de l’Institut Municipal 
d’Educació (IME) número 83/03 de data 28/2/2003, d’elevar a aquesta 
Alcaldia-Presidència per a la seva aprovació la liquidació del Pressupost de 
l’IME de 2002. 
 
 Atès que la liquidació de despeses i ingressos s’ha elaborat de 
conformitat amb les regles 420, 421, 423, 430, 432 i 433 de la Instrucció de 
Comptabilitat per a l’Administració Local, aprovada per Ordre de 17 de juliol 
de 1990, en relació amb l’article 93 del Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
 De conformitat amb allò que disposa l’article 173 de la Llei 
39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals 
 

HE RESOLT 
 

 Primer.- Aprovar la liquidació del Pressupost de l’IME, corresponent 
a l’exercici de 2002, segons el resum següent: 
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a) Estat de liquidació del Pressupost d’Ingressos, exercici corrent. 
 

    
 Capítol                                     Prev.inicial/  Prev.definitiva/     Recaptació liquida/ 
                                                  Modificacions   Drets reconeguts líquids  Pendent de cobrament 
 
I. Impostos directes 0,00 0,00 0,00 
 0,00 0,00 0,00             
II.  Impostos indirectes 0,00 0,00 0,00 
 0,00 0,00 0,00 
III. Taxes i altres ingressos 621.058,00 621.058,00 466.163,45 
 0,00 611.913,15 145.749,70 
IV. Transferències corrents 1.229.672,00 1.229.672,00 816.501,76 
 0,00 1.396.366,00 579.864,24 
V.  Ingressos patrimonials        9.015,00 9.015,00 21.465,64 
 0,00 21.465,64 0,00 
Total operacions corrents 1.859.745,00 1.859.745,00 1.304.130,85       
    2.029.744,79 725.613,94 
VI. Alienació d'inversions 0,00 0,00 0,00 
                    0,00 0,00 0,00                             
VII. Transferències de capital 53.310,00 53.310,00 0,00 
 0,00 34.640,65 34.640,65 
Total operacions de capital 53.310,00 53.310,00 0,00 
 0,00 34.640,65 34.640,65 
VIII.  Actius financers 0,00 997.736,00  
 997.736,00 0,00            
IX.  Passius financers 0,00 0,00 0,00 
 0,00 0,00 0,00 
Total operacions financeres 0,00 997.736,00 
 997.736,00 0,00 
     
TOTAL PRESSUPOST 1.913.055,00 2.910.791,00 1.304.130,85 
        997.736,00 2.064.385,44 760.254,59   
 
 
b) Estat de liquidació del Pressupost de despeses, exercici corrent. 
 
    
    Capítol                                     Crèdit inicial/         Crèdit definitiu/          Pagaments líquids/ 
                                                   Modificacions  Oblig.reconeg. liquides      Pendent de pagament 
 
I.  Despeses de personal 1.178.404,00 1.201.043,00 1.118.279,71           
  22.639,00 1.118.879,23 599,52 
II. Despeses en béns i serveis  569.552,00 528.258,00 312.597,81 
   -41.294,00 397.737,88 85.140,07 
III. Despeses financeres  0,00 0,00 0,00 
  0,00 0,00 0,00 
IV. Transferències corrents  111.788,00 1.111.154,00 490.233,51 
  999.366,00 1.102.544,56 612.321,05  
Total operacions corrents 1.859.744,00 2.840.455,00 1.921.101,03 
 980.711,00 2.619.161,67                      698,060,64 
VI. Inversions reals   53.311,00 70.336,00 34.640,65 
  17.025,00 41.411,19 6.770,54 
VII. Transferències de capital  0,00 0,00 0,00 
  0,00 0,00 0,00 
Total operacions de capital   53.311,00 70.336,00 34.640,65 
     17.025,00 41.411,19 6.770,54 
VIII.  Actius financers  0,00 0,00 0,00 
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  0,00  0,00  0,00 
IX. Passius financers  0,00  0,00  0,00 
  0,00  0,00  0,00 
Total operacions financeres  0,00  0,00  0,00 
  0,00  0,00  0,00 
TOTAL PRESSUPOST   1.913.055,00 2.910.791,00 1.955.741,68 
                                                             997.736,00 2.660.572,86 704.831,18 
 
 
 
c) Estat de liquidació del pressupost d’ingressos, exercicis tancats. 
 
 
    
Exercici                   Saldo          Modificacions i             Drets           Recaptació         Pendent de                              
                               Inicial             anul.lacions     Reconeguts nets                            cobrament 
 
1993 506,60 0,00 506,60 0,00 506,60 
1994 1.047,04 0,00  1.047,04  0,00 1.047,04 
1995  1.551,85 0,00  1.551,85  0,00 1.551,85 
1996  305,16 0,00  305,16  0,00 305,16 
1997   6.772,01 0,00  6.772,01  0,00 6.772,01                  
1998    578,84 0,00  578,84  0,00 578,84 
1999    363,92 0,00 363,92 0,00 363,92 
2000        32.923,48 0,00 32.923,48 346,38 32.577,10 
2001 637.489,45 0,00 637.484,45 633.544,75 3.944,70 
TOTAL  681.538,35 0,00 681.538,35 633.891,13            47.647,22 
 
 
d) Estat de liquidació del Pressupost de despeses, exercicis tancats. 
 
      
 
Exercici                Saldo      Modificacions     Oblig.i pagaments      Pagament             Pendent de 
                           Inicial                                     ordenats.net                                        pagament 
 
1990 6.678,63 0,00 6.678,63 0,00 6.678,63 
1996 115,91 0,00 115,91 0,00 115,91 
2000 4.586,77 0,00         4.586,77 4.018,80 567,97 
2001 98.981,36 0,00 98.981,36 98.981,36 0,00 
TOTAL 110.362,67 0,00 110.362,67 103.000,16 7.362,51  
      
 
e) Resultat pressupostari de l’exercici. 
 
      
Drets reconeguts nets (+) 2.064.385,44 
Obligacions reconegudes netes (-) 2.660.572,86     
Resultat pressupostari (=) -596.187,42                              
Desv. positives de finançament (-)  0    
Desv. negatives de finançament (+) 0                   
Despeses finançades amb romanent de tresoreria (+) +997.736,00    
Resultat pressupostari ajustat (=) 401.548,58                              
 
 
f)  Romanent de Tresoreria                                                          
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1. Deutors pendents de cobrament (+) 569.603,50     
Del pressupost d'ingressos, exercici corrent                                                              760.254.59 
Del pressupost d'ingressos, exercici tanca                                                                   47.647.22 
D'altres operacions no pressupostaries --- 
Menys-Saldos dubtós cobrament                             99.058,03 
Menys-ingresos realitzats pendents d'aplicació definitiva 139.240,28                           
 
2. Creditors pendents de pagament (-)                 -756.465,47 
De pressupost de despeses, exercici corrent -704.831,18 
De pressupost de despeses, exercicis tancats -7.362,51 
De  pressupost d'ingressos                                                                                                       0 
De recursos d'altres entitats públiques                                                                                     0 
D'operacions no pressupostaries -44.271,78 
Menys-Pagaments realitzats pendenst d'aplicació definitiva                                                      0 
 
3. Fons líquids a la Tresoreria (+) 510.425,07 
Romanent de Tresoreria (=) 323.563,10 
Romanent de Tresoreria per a despeses amb finançament afectat                                     
Romanent de Tresoreria per a despeses generals 323.563,10 

 
 

g) Romanent de crèdit totals  
1. Compromesos 250.218,14                                               
2. No compromesos                     69.173,10                                           
 181.045,04  

 
 

 Segon.- Iniciar la tramitació administrativa per a formar el Compte 
General de l’Institut Municipal d’Educació (IME)  de l’exercici de 2002. 
 
 Tercer.- Donar compte del present decret i de l’expedient de 
liquidació a l’Ajuntament Ple a la primera sessió que es celebri, de conformitat 
amb allò que disposa l’article 174 de la Llei 39/1988. 
 
 Quart.- Trametre còpia de la liquidació del Pressupost de l’Institut 
Municipal d’Educació a l’Administració de l’Estat i a la Comunitat Autònoma, 
d’acord amb l’article 174.5 de la Llei 39/1988.” 
 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Ramon Salabert Parramon, 
com a President-Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia 
i Hisenda, per manifestar que els ingressos corresponents a l’any 2002, han 
estat de 2.064.385,44 euros, les despeses de 2.660.572,86 euros,  tenint un 
dèficit pressupostari de 596.187,42 euros. 
 
 Com tots recordareu, en un altre plenari vaig plantejar i es va 
proposar la modificació pressupostària d’agafar tot el romanent de l’Institut 
Municipal d’Educació i incorporar-ho a l’Ajuntament. Això va ser per intentar 
equilibrar l’excedent de tresoreria que tenia l’IME considerant que és un 
excedent de tresoreria de l’Ajuntament, i, a la vegada, per evitar fer 
transferències del pressupost municipal a l’IME. 
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 Malgrat això, ha acabat amb aquest petit superàvit però, a efectes 
pressupostaris, no té més rellevància de 500.000,- euros de diferència i ja dic 
que, fonamentalment, és perquè nosaltres vam fer la transferència del 
romanent que portava com IME i el vam traspassar tot a l’Ajuntament per fer 
front a necessitats d’operacions que tenia l’Ajuntament.  
  
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 3.5.- Decret núm. 1228/03 de data 5 de març d’enguany  
 
 “Vist l’interès de l’Ajuntament de formar part de la Xarxa Local de 
Serveis d’Atenció Domiciliaria promoguda per la Diputació de Barcelona. 
 

 Vist que aquesta Xarxa es planteja com un instrument que permeti 
possibilitar l’increment de la capacitat prestadora dels ens locals mitjançant 
l’estructuració d’un espai tècnic capaç d’impulsar una millora conjunta i 
concertada de les prestacions als ciutadans del conjunt del territori. 
 
 Vist els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de Regim Local, en la 
nova redacció donada  als mateixos per la llei 11/99 de 21 d’abril,  i els 
articles 50.2 a) i 112.3k) de la Llei Municipal i de Règim Local, de 15 d’abril,  
relatius a les competències atribuïdes al Ple de la Corporació Local. 
 
 Vist la urgència d’aprovar la adhesió a aquesta Xarxa, ja que el 
termini establert per a  la presentació de l’acord  sol·licitant la adhesió finalitza 
el 7 de març d’enguany. 
 
 En virtut de tot això, i fent us de les atribucions conferides a 
aquesta Alcaldia, en virtut de l’article 21.1.k de la Llei 7/1985 de 2 d’abril, 
Reguladora de les Bases de Règim Local, en la seva nova redacció donada per 
Llei 11/1999 de 21 d’abril. 
 

HE RESOLT 
 
 Primer.- Aprovar l’adhesió de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat 
a la Xarxa Local de Serveis d’Atenció Domiciliaria. 
 
 Segon.- Donar compte de la present resolució al proper Ple per a la 
seva ratificació.” 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
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 3.6.- Decret núm.  1494/03 de data 14 de març d’enguany 
 
 “Vista la Resolució de la Presidència del Patronat Municipal de 
l’Emissora Ràdio Cornellà número 8/03 de data 3 de març de 2003, d’elevar a 
aquesta Alcaldia-Presidència per a la seva aprovació la liquidació del 
Pressupost del Patronat Municipal de l’Emissora Ràdio Cornellà de 2002. 
 
 Atès que la liquidació de despeses i ingressos s’ha elaborat de 
conformitat amb les regles 420, 421, 423, 430, 432 i 433 de la Instrucció de 
Comptabilitat per a l’Administració Local, aprovada per Ordre de 17 de juliol 
de 1990, en relació amb l’article 93 del Reial Decret  500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
 De conformitat amb allò que disposa l’article 173 de la Llei 
39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals 
 

HE  RESOLT 
 
 Primer.- Aprovar la liquidació del Pressupost del Patronat 
Municipal de l’Emissora Ràdio Cornellà, corresponent a l’exercici de 2002, 
segons el resum següent: 

 
a) Estat de liquidació del Pressupost d’Ingressos, exercici corrent 
 
    
   Capítol Prev. inicial/ 

Modificacions 
Prev. definitiva/ 

Drets reconeg. líquids 
Recaptació líquida/ 
Pendent cobrament  

    
I. Impostos directes 0 0 0 

 0 0 0 
II. Impostos indirectes 0 0 0 

 0 0 0 
III. Taxes i altres ingressos 62.670,00 62.670,00 62.470,95 

 0 62.470,95 0 
IV. Transferències corrents 136.173,00 136.173,00 136.131,00 

  136.131,00 0 
V. Ingressos patrimonials 451,00 4511,00 1370,71 

 0 176.933,00 0 
Total operacions corrents 199.294,00 199.294,00 199.972,66 

 0 199.972,66 0 
VI. Alienació d'inversions 0 0 0 

 0 0 0 
VII. Transferències de capital 0 0 0 

 0 0 0 
Total operacions de capital 0 0 0 

 0 0 0 
VIII. Actius financers 0                     15.489,42 0 

 0 0 0 
IX. Passius financers 0 0 0 
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 0 0 0 
Total operacions financeres 0 0 0 

 0 0 0 
TOTAL PRESSUPOST 199.294,00 214.783,42 199.972,66 

 0 199.972,66 0 

 
 
b)  Estat de liquidació del Pressupost de Despeses, exercici corrent: 
 
 

 Crèdit inicial/ Crèdit definitiu/ Pagaments líquids/ 
    Capítol Modificacions Oblig.reconegudes 

líquides 
Pendent de pagament 

    
I. Despeses de personal 136.190,00 141.341,04 131.757,93 

 5.151,04 131.757,93 4.670,55 
II. Despeses en béns i serveis 63.104,00 73.442,38 66.939,06 

 10.338,38 69.376,81 2.437,75 
III. Despeses financeres 0 0 0 

 0 0 0 
IV. Transferències corrents 0 0 0 

 0 0 0 
Total operacions corrents 199.294,00 214.783,42 204.805,29 

 0 205.805,29 7.108,30 
VI. Inversions reals 0 0 0 

 0 0 0 
VII. Transferències de capital 0 0 0 

 0 0 0 
Total operacions de capital 0 0 0 

 0 0 0 
VIII. Actius financers 0 0 0 

 0 0 0 
IX. Passius financers 0 0 0 

 0 0 0 
Total operacions financeres 0 0 0 

 0 0 0 
TOTAL PRESSUPOST 199.294,00 214.783,42 197.696,99 

 0 205.805,29 7.108,30 

 
 
c) Estat de liquidació del Pressupost d’Ingressos, exercicis tancats: 
 

 Saldo Modificacions i Drets   Pendent de 
Exercici Inicial anul.lacions Reconeguts nets Recaptació Cobrament 

      
 0 0 0 0 0 

TOTAL 0 0 0 0 0 

 
 TOTAL                         0                0 0 0                     0 
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d) Estat de liquidació del Pressupost de Despeses, exercicis tancats 
 
 

                  Saldo  Oblig.i pagamen.  Pendent de 
Exercici                Inicial Modificacions Ordenats nets Pagaments Pagament 

2000 336,05 0,00 336,05 0,00 336,05 
2001 3672,70 0,00 3642,70 3642,70 0,00 
TOTAL 3978,75 0,00 3978,75 3642,70 336,05 

 
 
e) Resultat pressupostari de l’exercici. 
 
 
Drets reconeguts nets (+) 199.972,66 
Obligacions reconegudes netes (-) 205.805,29 
Resultat pressupostari (=)         -5.832,63 
Desv.positives de finançament (-) 0,00 
Desv.negatives de finançament (+) 0,00 
Despeses finançades amb romanent de tresoreria (+) 13430,49 
Resultat pressupostari ajustat (=) 7.597,86 
 
 
f) Romanent de Tresoreria. 
 
 
1. Deutors pendents de cobrament (+) 3.358,28 
Del pressupost d'ingressos, exercici CORRENT 0,00 
Del pressupost d'ingressos, exercicis tancats 0,00 
D'altres operacions no pressupostaries 3.358,28 
Menys-Saldos dubtós cobrament 0,00 
Menys-Ingressos realitzats pendents d'aplicació 
definitiva 

0,00 

2. Creditors pendents de pagament (-) 12.935,77 
De pressupost de despeses, exercici CORRENT 606.096 
De pressupost de despeses, exercicis tancats 336,06 
De pressupost d'ingressos 0,00 
De recursos d'altres entitats públiques 0,00 
D'operacions no pressupostàries 5.491,41 
Menys-Pagaments realitzats pendents d'aplicació 
definitiva 

0,00 

3. Fons líquids a la Tresoreria (+) 26.331,83 
Romanent de Tresoreria Total (=) 16.754,34 
Romanent de Tresoreria per a despeses amb 
finançament afectat 

0,00 

Romanent de Tresoreria per a despeses generals 16.754,34 
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 Segon.- Iniciar la tramitació administrativa per a formar el Compte 
General del Patronat Municipal de l’Emissora Ràdio Cornellà de l’exercici de 
2002. 
 
 Tercer.- Donar compte del present decret i de l’expedient de 
liquidació a l’Ajuntament Ple a la primera sessió que es celebri, de conformitat 
amb allò que disposa l’article 174 de la Llei 39/1988. 
 
 Quart.- Trametre còpia de la liquidació del pressupost del Patronat 
Municipal de l’Emissora Ràdio Cornellà a l’Administració de l’Estat i a la 
Comunitat Autònoma, d’acord amb l’article 174.5 de la Llei 39/1988.” 
 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Ramon Salabert Parramon, 
com a President-Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia 
i Hisenda, per manifestar que els ingressos han estat al 2002, de 199.972,66 
euros, les despeses de 205.805,29 euros, i té un petit dèficit de 5.832,63 
euros, bàsicament motivat perquè amb càrrec al seu propi pressupost es va 
haver d’afegir una partida suplementària a fi i efecte de finançar l’activitat 
d’aniversari dels vint anys de Ràdio Cornellà. 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 3.7.- Decret núm. 1596/03 de data 18 de març d’enguany 
 
 “Vista la liquidació de despeses i ingressos de l’exercici 2002 del 
Pressupost de l’Ajuntament, elaborada de conformitat amb les regles 420, 421, 
423, 430, 432 i 433 de la Instrucció de Comptabilitat per a l’Administració 
Local, aprovada per Ordre de 17 de juliol de 1990, en relació amb l’article 93 
del Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès que s’ha emès informe favorable per la Intervenció General 
d’aquesta Corporació. 
 
 Atès que, en virtut d’allò que disposa l’article 172.3 de la Llei 
39/1988, la competència per a l’aprovació de la liquidació del Pressupost, 
pertany a l’Alcaldia-Presidència. 
 

HE RESOLT 
 
 Primer.- Aprovar la liquidació del Pressupost de l’Ajuntament, 
corresponent a l’exercici de 2002, segons el resum següent: 
 

a) Estat de liquidació del Pressupost d’Ingressos, exercici corrent. 

 



 21

 Prev. inicial/ Prev. definitiva/ Recaptació líquida/ 
Capítol Modificacions Drets reconeguts 

líquids 
Pendent de 
cobrament 

    
I. Impostos directes 21.880.748,00 21.880.748,00 19.683.248,14 

 0,00 20.885.350,29 1.202.102,15 
II. Impostos indirectes 875.074,00 875.074,00 1.734.716,51 

 0,00 1.734.716,51 0,00 
III. Taxes i altres ingressos 3.868.642,00 3.886.323,45 4.479.675,01 

 17.681,45 4.706.544,14 226.869,13 
IV. Transferències corrents 13.819.047,00 14.551.697,09 14.754.569,67 

 732.650,09 15.757.721,95 1.003.152,28 
V. Ingressos patrimonials 10.291.131,00 10.291.131,00 10.527.690,50 

 0,00 10.539.551,97 11.861,47 
Total operacions corrents 50.734.642,00 51.484.973,54 51.179.899,83 

 750.331,54 53.623.884,86 2.443.985,03 
VI. Alienació d'inversions 1.983.340,00 1.983.340,00 1.853.564,85 

 0,00 1.853.564,85 0,00 
VII. Transferències de capital 2.650.788,00 2.650.788,00 681.079,50 

 0,00 1.468.729,40 787.649,90 
Total operacions de capital 4.634.128,00 4.634.128,00 2.534.644,35 

 0,00 3.322.294,25 787.649,90 
VIII. Actius financers 0,00 17.430.752,01 0,00 

 17.430.752,01 0,00 0,00 
IX. Passius financers 2.334.585,00 2.334.585,00 3.654.354,31 

 0,00 3.654.354,31 0,00 
Total operacions financeres 2.334.585,00 19.765.337,01 3.654.354,31 

 17.430.752,01 3.654.354,31 0,00 
TOTAL PRESSUPOST 57.703.355,00 75.884.438,55 57.368.898,49 

 18.181.083,55 60.600.533,42 3.231.634,93 

   
 
b) Estat de liquidació del Pressupost de despeses, exercici corrent 
 
    

       Crèdit inicial/ Crèdit definitiu/ Pagaments líquids/ 
Capítol Modificacions Oblig. reconegudes 

líquides 
Pendent de pagament 

    
I. Despeses de personal 15.496.123,00 15.507.774,10 15.073.046,89 

 11.651,10 15.160.959,33 87.912,44 
II. Despeses en béns i serveis 15.524.470,00 16.788.806,95 10.904.494,19 

 1.264.336,95 14.565.198,90 3.660.704,71 
III. Despeses financeres 426.721,00 471.626,68 346.117,46 

 44.905,68 346.334,66 217,20 
IV. Transferències corrents 4.862.529,00 5.965.401,46 4.108.877,31 

 1.102.872,46 5.310.340,83 1.201.463,52 
Total operacions corrents 36.309.843,00 38.733.609,19 30.432.535,85 

 2.423.766,19 35.382.833,72 4.950.297,87 
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VI. Inversions reals 18.246.191,00 33.659.711,63 6.345.553,48 
 15.413.520,63 8.367.890,50 2.022.337,02 

VII. Transferències de capital 141.058,00 483.449,80 191.510,91 
 342.391,80 290.139,63 98.628,72 

Total operacions de capital 18.387.249,00 34.143.161,43 6.537.064,39 
 15.755.912,43 8.658.030,13 2.120.965,74 

VIII. Actius financers 1.652.783,00 1.652.783,00 1.652.482,78 
 0,00 1.652.482,78 0,00 

IX. Passius financers 1.353.480,00 1.354.884,93 1.354.591,82 
 1.404,93 1.354.591,82 0,00 

Total operacions financeres 3.006.263,00 3.007.667,93 3.007.074,60 
 1.404,93 3.007.074,60 0,00 

TOTAL PRESSUPOST 57.703.355,00 75.884.438,55 39.976.674,84 
 18.181.083,55 47.047.938,45 7.071.263,61 

    
 
c) Estat de liquidació del Pressupost d’Ingressos, exercicis tancats. 
 
 

 Saldo Modificacions i Drets   Pendent de 
Exercici Inicial Anul·lacions reconeguts nets Recaptació Cobrament 

      
1987 473,70  473,70  473,70 
1990 24.253,14  24.253,14  24.253,14 
1991 25.666,06  25.666,06  25.666,06 
1992 4.874,09  4.874,09  4.874,09 
1993 10.934,96  10.934,96  10.934,96 
1994 265.249,16  265.249,16  265.249,16 
1995 151.140,33  151.140,33 47,64 151.092,69 
1996 106.796,03  106.796,03 35,62 106.760,41 
1997 89.724,00 -22.484,27 67.239,73 1.671,09 65.568,64 
1998 635.162,05 -11.579,49 623.582,56 55.740,28 567.842,28 
1999 896.241,45 -70.267,62 825.973,83 147.793,43 678.180,40 
2000 1.490.449,78 -71.590,11 1.418.859,67 240.403,63 1.178.456,04 
2001 3.472.180,20 -337.811,56 3.134.368,64 1.768.897,09 1.365.471,55 

TOTAL 7.173.144,95 -513.733,05 6.659.411,90 2.214.588,78 4.444.823,12 

      
 
d) Estat de liquidació del Pressupost de Despeses, exercicis tancats 
 
 

 Saldo  Oblig.i pagaments  Pendent de 
Exercici inicial Modificacions Ordenats nets Pagaments Pagament 

      
1994 2.937,99 0,00 2.937,99 657,15 2.280,84 
1995 1.001,23 0,00 1.001,23 644,44 356,79 
1996 12.936,61 0,00 12.936,61 12.936,61 0,00 
1997 690,20 0,00 690,20 0,00 690,20 
1998 6.180,57 0,00 6.180,57 5.718,57 462,00 
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1999 3.074,92 0,00 3.074,92 216,36 2.858,56 
2000 788.569,11 0,00 788.569,11 0,00 788.569,11 
2001 5.610.488,87 0,00 5.610.488,87 4.818.931,75 791.557,12 

TOTAL 6.425.879,50 0,00 6.425.879,50 4.839.104,88 1.586.774,62 

 
 
e) Resultat pressupostari de l'exercici  
 
 
Drets reconeguts nets (+) 60.600.533,42 
Obligacions reconegudes netes (-) 47.047.938,45 
Resultat pressupostari (=) 13.552.594,97 
Desv.positives de finançament (-) 6.517.774,76 
Desv.negatives de finançament (+) 3.771.125,34 
Despeses finançades amb romanent de tresoreria (+) 8.251.107,48 
Resultat pressupostari ajustat (=) 19.057.053,03 
 
 
f) Romanent de Tresoreria 
  
  
1. Deutors pendents de cobrament (+) 6.524.116,72 
Del pressupost d'ingressos, exercici corrent 3.231.634,93 
Del pressupost d'ingressos, exercicis tancats 4.444.823,12 
D'altres operacions no pressupostaries 145.476,83 
menys-Saldos dubtós cobrament 1.290.483,03 
menys-Ingressos realitzats pendents d'aplicació 
definitiva 

7.335,13 

2. Creditors penedents de pagament (-) 11.488.778,66 
De pressupost de despeses, exercici corrent 7.071.263,61 
De pressupost de despeses, exercicis tancats 1.586.774,62 
De pressupost d'ingressos 226.151,57 
De recursos d'altres entitats públiques 507.173,66 
D'operacions no pressupostàries 2.157.425,03 
menys-Pagaments realitzats penedents d'aplicació 
definitiva 

60.009,83 

3. Fons líquids a la Tresoreria (+) 43.609.451,67 
Romanent de Tresoreria Total (=) 38.644.789,73 
Romanent de Tresoreria per a despeses amb 
finançament afectat 

6.955.454,97 

Romanent de Tresoreria per a despeses generals 31.689.334,76 
 
 
g) Romanent de crèdit totals. 
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 1. Compromesos .............................................................. 5.897.958,19 
 2. No compromesos........................................................ 22.938.541,91 
 TOTAL ................................................... 28.836.500,10 
 
 
 Segon.- Iniciar la tramitació administrativa per a formar el Compte 
General de l’exercici de 2002. 
 
 Tercer.- Donar compte del present acord i de l’expedient de 
liquidació a l’Ajuntament Ple a la primera sessió que es celebri, de conformitat 
amb allò que disposa l’article 174 de la Llei 39/1988. 
 
 Quart.- Trametre còpia de la liquidació del pressupost de 
l’Ajuntament a l’Administració de l’Estat i a la Comunitat Autònoma, d’acord 
amb l’article 174.5 de la Llei 39/1988.” 
 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Ramon Salabert Parramon, 
com a President-Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia 
i Hisenda, per manifestar que aquest decret fa referència a la liquidació de 
l’Ajuntament, a on els ingressos han estat de 60.600.533,42 euros, les 
obligacions reconegudes o despeses de 47.047.938,45 euros, tenint un 
resultat pressupostari de 13.552.594,97 euros de superàvit. Fonamentalment 
una part, pràcticament la immensa majoria, quasi deu milions d’euros, 
corresponen a la transferència que es va fer al seu moment de distribució de 
dividends d’Emducsa per incorporar-los al pressupost municipal a fi i efecte 
de què això servís per al finançament del projecte del Parc Esportiu del Parc 
de la Ribera. 
 
 Donat que s’ha endarrerit en el temps l’execució material de l’obra, 
els recursos queden òbviament com a superàvit pressupostari, però hauran de 
ser reincorporats en el pressupost de 2003 per poder fer front a aquest 
finançament que per calendari no s’ha executat. 
 
     Per tant, l’únic que cal destacar al marge d’aquest comentari que 
he fet, és allò que sempre tenim en compte quan presentem els pressupostos, i 
jo, a més a més així ho argumento, que no és solament important fer unes 
previsions pressupostàries, sinó que és important i rellevant que la liquidació 
s’ajusti el màxim possible a allò que vam preveure. En aquest aspecte penso 
que, tant en els ingressos com en les despeses, hem complert amb rigor el que 
vam pressupostar deixant un petit marge de superàvit que sempre és bo per 
incorporar-ho al romanent de tresoreria de l’Ajuntament. 
 
 L’únic que puc ressaltar és que en els tres organismes, Ajuntament, 
IME, Ràdio Cornellà, hi ha hagut un rigorós compliment pressupostari tant en 
el que fa referència als ingressos com en les despeses.  
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
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 3.8.- Decret núm.  1665/03 de data 20 de març d’enguany 
 
 “Vist el Decret d’Alcaldia núm. 1.494/03 de data 14 de març 
d’enguany en el qual s’aprova la liquidació del Pressupost del Patronat 
Municipal de l’Emissora Ràdio Cornellà de 2.002. 
 
 Vist que al mateix s’han produït diferents errors materials que s’han 
de modificar. 
 
 Vist l’informe favorable de l’Interventor Municipal. 
 
 De conformitat amb el que disposa l’art. 105.2 de la Llei 30/1992, 
de 26 de novembre, de règim jurídic de les Administracions Públiques i del 
Procediment Administratiu Comú. 
 

HE RESOLT 
 
 Primer.- Rectificar els errors materials que es van produir al Decret 
d’Alcaldia núm. 1.494/03 de data 14 de març d’enguany corresponent a 
l’aprovació de la liquidació del Pressupost del Patronat Municipal de 
l’Emissora Ràdio Cornellà, corresponent a l’exercici de 2002, i que queda 
redactat segons següent: 
 

 
a) Estat de liquidació del Pressupost d’Ingressos, exercici corrent 

 
 

 
 

Prev.inicial/ 
 

Prev.definitiva/ 
 

Recaptació líquida/ 
   Capítol Modificacions Drets reconeguts 

líquids 
Pendent de 
cobrament 

    
I. Impostos directes 0 0 0 

 0 0 0 
II. Impostos indirectes 0 0 0 

 0 0 0 
III. Taxes i altres ingressos 62.670,00 62.670,00 62.470,95 

 0 62.470,95 0 
IV. Transferències corrents 136.173,00 136.173,00 136.131,00 

  136.131,00 0 
V. Ingressos patrimonials 451,00 451,00 1370,71 

 0 1370,71 0 
Total operacions corrents 199.294,00 199.294,00 199.972,66 

 0 199.972,66 0 
VI. Alienació d'inversions 0 0 0 

 0 0 0 
VII. Transferències de capital 0 0 0 

 0 0 0 
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Total operacions de capital 0 0 0 
 0 0 0 

VIII. Actius financers 0                     15.489,42 0 
 0 0 0 

IX. Passius financers 0 0 0 
 0 0 0 

Total operacions financeres 0 15.489,42 0 
 0 0 0 

TOTAL PRESSUPOST 199.294,00 214.783,42 199.972,66 
 0 199.972,66 0 

 
 
b)  Estat de liquidació del Pressupost de Despeses, exercici corrent: 
 
 

 Crèdit inicial/ Crèdit definitiu/ Pagaments líquids/ 
   Capítol Modificacions Oblig.reconegudes 

líquides 
Pendent de pagament 

    
I. Despeses de personal 136.190,00 141.341,04 131.757,93 

 5.151,04 131.428,48 4.670,55 
II. Despeses en béns i serveis 63.104,00 73.442,38 66.939,06 

 10.338,38 69.376,81 2.437,75 
III. Despeses financeres 0 0 0 

 0 0 0 
IV. Transferències corrents 0 0 0 

 0 0 0 
Total operacions corrents 199.294,00 214.783,42 198.696,99 

 0 205.805,29 7.108,30 
VI. Inversions reals 0 0 0 

 0 0 0 
VII. Transferències de capital 0 0 0 

 0 0 0 
Total operacions de capital 0 0 0 

 0 0 0 
VIII. Actius financers 0 0 0 

 0 0 0 
IX. Passius financers 0 0 0 

 0 0 0 
Total operacions financeres 0 0 0 

 0 0 0 
TOTAL PRESSUPOST 199.294,00 214.783,42 198.696,99 

 0 205.805,29 7.108,30 

 
 
 
c) Estat de liquidació del Pressupost d’Ingressos, exercicis tancats: 
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 Saldo Modificacions i Drets   Pendent de 
Exercici Inicial Anul·lacions reconeguts nets Recaptació Cobrament 

      
 0 0 0 0 0 

TOTAL 0 0 0 0 0 

 
 TOTAL                         0                0 0 0                     0 

 
 
d) Estat de liquidació del Pressupost de Despeses, exercicis tancats: 
 
 

 Saldo  Oblig.i pagamen.  Pendent de 
Exercici Inicial Modificacions ordenats nets Pagaments Pagament 

 
1999 

 
0,00 

 
0 

 
0,00 

 
0,00 

 
0,00 

TOTAL 0,00 0 0,00 0,00 0,00 

      
 
 
e) Resultat pressupostari de l’exercici. 
 
 
Drets reconeguts nets (+) 199.972,66 
Obligacions reconegudes netes (-) 205.805,29 
Resultat pressupostari (=)        -5.832,63 
Desv. positives de finançament (-) 0,00 
Desv. negatives de finançament (+) 0,00 
Despeses finançades amb romanent de tresoreria (+) 13430,49 
Resultat pressupostari ajustat (=) 7.597,86 
 
 
f) Romanent de Tresoreria. 
 
 
1. Deutors pendents de cobrament (+) 3.358,28 
Del pressupost d'ingressos, exercici CORRENT 0,00 
Del pressupost d'ingressos, exercicis tancats 0,00 
D'altres operacions no pressupostaries 3.358,28 
Menys-Saldos dubtós cobrament 0,00 
Menys-Ingressos realitzats pendents d'aplicació 
definitiva 

0,00 

2. Creditors pendents de pagament (-) 12.935,77 
De pressupost de despeses, exercici CORRENT 7.108,30 
De pressupost de despeses, exercicis tancats 336,06 
De pressupost d'ingressos 0,00 
De recursos d'altres entitats públiques 0,00 
D'operacions no pressupostàries 5.491,41 
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Menys-Pagaments realitzats pendents d'aplicació 
definitiva 

0,00 

3. Fons líquids a la Tresoreria (+) 26.331,83 
Romanent de Tresoreria Total (=) 16.754,34 
Romanent de Tresoreria per a despeses amb 
finançament afectat 

0,00 

Romanent de Tresoreria per a despeses generals 16.754,34 
  
 
 Segon.- Iniciar la tramitació administrativa per a formar el Compte 
General del Patronat Municipal de l’Emissora Ràdio Cornellà de l’exercici de 
2002. 
 
 Tercer.- Donar compte del present decret i de l’expedient de 
liquidació a l’Ajuntament Ple a la primera sessió que es celebri, de conformitat 
amb allò que disposa l’article 174 de la Llei 39/1988. 
 
 Quart.- Trametre còpia de la liquidació del pressupost del Patronat 
Municipal de l’Emissora Ràdio Cornellà a l’Administració de l’Estat i a la 
Comunitat Autònoma, d’acord amb l’article 174.5 de la Llei 39/1988.” 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
  
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’INTERIOR, COMERÇ I 
COMUNICACIÓ 
 
 
 4.- Sol·licitar al Departament d’Ensenyament de la Generalitat 
de Catalunya, autorització per a procedir a la desafectació de 1000m2, de 
l’espai del pati del CEIP Suris. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vista la proposta del Institut Municipal d´Educació (IME), per a 
procedir a la desafectació de una part del  CEIP  Suris, amb la següent 
descripció: 
 

 “Espai rectangular situat a l’extrem sud-est del pati del CEIP Suris, 
de superfície 1000 m2, amb els següents llindes: al nord amb el pati 
de l’escola, al sud amb el carrer Barcelonès, a l’est amb l’edifici 
d’habitatges del carrer Gironès, i a l’oest amb la resta del pati de 
l’escola. “ 
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 Vista la documentació i plànol annex,  obrant a l´expedient relativa 
a la superfície a desafectar. 
 
 Atès que de conformitat al que disposa el Decret 212/1994 de 26 de 
juliol, els Ajuntaments han de sol·licitar autorització del Departament 
d´Ensenyament, per a procedir a la desafectació dels edificis de titularitat 
municipal. 
 
 El Ponent de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, proposa al Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Sol·licitar al Departament d’Ensenyament de la Generalitat 
de Catalunya, autorització per a procedir a la desafectació de l’espai que a 
continuació es descriu dintre del CEIP Suris,  segons al plànol que s’adjunta 
com annex I a aquest acord. 
 

 “Espai rectangular situat a l’extrem sud-est del pati del CEIP Suris, 
de superfície 1000 m2, amb els següents llindes: al nord amb el pati 
de l’escola, al sud amb el carrer Barcelonès, a l’est amb l’edifici 
d’habitatges del carrer Gironès, i a l’oest amb la resta del pati de 
l’escola.” 

 
 Segon.- Comunicar el present acord al Departament 
d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya; a l’Institut Municipal 
d’Educació (I.M.E.); al Departament d’Edificis Municipals i  la Intervenció 
Municipal.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Cristina Gasull Martínez, com a Regidora-
Delegada de l'Àrea d'Educació, es fa una explicació del dictamen, manifestant 
que ja hem parlat algunes vegades de la necessitat de places d’escola bressol a 
la ciutat i sempre hem parlat d’intentar tenir una a cada barri, un dels espais 
que ens quedava era Fontsanta i, per tant, el que fem ara és el primer pas que 
és la desafectació, perquè sinó hi ha terrenys no hi ha possibilitats de 
construir.  
 
 Per tant, el primer que fem és demanar que ens retornin aquest 
espai per iniciar el procés de construcció d’una escola bressol municipal en 
aquell barri. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
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Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo 
Hijos. 
 
 
 
 
 
 Arribant a aquest punt el Sr. Alcalde manifesta que els punt 5 i 6 es 
tractaran conjuntament. 
 
 
 
 5.- Estimar les al·legacions de l’Agència Catalana de l’Aigua, en 
relació a la superfície de l’atermenament de finques al barri Riera, 
modificant la  superfície objecte de la mateixa. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist que l’Ajuntament va iniciar expedient d’atermenament, d’acord 
amb el que estableix l’article 210 de la Llei 8/1987, de 15 d’abril municipal i 
de règim local de Catalunya i arts 137 i següents del Reglament de Patrimoni 
dels Ens Locals de Catalunya. 
 
 Vist que la finca que es procedia a atermenar tenia la següent 
descripció: 
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 “Finca situada al terme municipal de Cornellà de Llobregat, 
qualificada pel Pla General Metropolità, de 14 de juliol de 
1976,d’equipaments comunitaris i dotacions de nova creació a nivell 
local (clau 7b), equipaments comunitaris i dotacions existents (clau 
7 a ) ret viària bàsica (CLAU 5) i parcs i jardins urbans de nova 
creació a nivell metropolità (CLAU 6 c). 

 
La finca de forma irregular i superfície 67.204 m2 està situada a la 
part sud del terme municipal, amb el llindars següents: al nord a 
l’avinguda de Baix Llobregat; a l’est amb la carretera del Prat; al 
sud-est en part a una finca de propietat privada i en part amb altre 
finca del terme municipals del Prat; al sud amb finca del terme 
municipal del Prat; a l’oest amb el col·legi Abat Oliva i finques de 
propietat pública; i al sud-oest amb terreny propietat del Ministeri 
de Foment contigu a la ronda del Litoral”. 

 
 Atès que a l’esmentat expedient s’han presentat al·legacions per 
part de l’Agència Catalana de l’Aigua, referent  a la necessitat de redefinir la 
relació de propietat a atermenar ja que en aquesta relació s’ha inclòs la llera 
antiga del riu Llobregat com a titularitat municipal. 
 
 Atès que l’Agència Catalana de l’Aigua manifesta que aquests 
terrenys  no es poden considerar encara com  de titularitat municipal atès que 
els mateixos no han estat desafectats expressament, des de la modificació de 
la llera del riu Llobregat, pel que s’han de considerar encara com a domini 
públic hidràulic. 
 
 Atès que la superfície dels terrenys inclosos en aquesta situació és 
de 18.344 m2. 
 
 Atès que es consideren correctes els arguments exposats per 
l’Agencia Catalana de l’Aigua, i que l’acceptació de les seves al·legacions 
suposa la redefinició de la superfície i els llindars de la finca no afectant a cap 
altra part de l’expedient. 
 
 Atès que esgotat és necessari establir una data de realització de 
l’atermenament una vegada finalitzats els tràmits corresponents d’exposició 
pública i finalització del termini d’al·legacions. 

 
 
 El President de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació proposa a ple l’adopció dels següents 

 
ACORDS 

 
 Primer.- Estimar l’exposat per l’Agència Catalana de l’Aigua en 
relació a excloure de l’atermenament de finques iniciat per l’Ajuntament els 
terrenys que conforme l’antiga llera del riu Llobregat, per constituir domini 
públic hidràulic i no constar la desafectació expressa. 
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 Segon.- Redefinir l’objecte de l’atermenament conforme a la següent 
descripció de la finca i al plànol annex: 

 
 “Finca situada al terme municipal de Cornellà de Llobregat, 

qualificada pel Pla General Metropolità, de 14 de juliol de 1976, 
d’equipaments comunitaris i dotacions de nova creació a nivell local 
(clau 7b), equipaments comunitaris i dotacions existents (clau 7a ) 
ret viària bàsica (CLAU 5) i parcs i jardins urbans de nova creació a 
nivell metropolità (CLAU 6 c). 
 
La finca de forma irregular i superfície 48.860 m2 està situada a la 
part sud del terme municipal, amb el llindars següents: al nord a 
l’avinguda de Baix Llobregat; a l’est amb la carretera del Prat; al 
sud-est en part a una finca de propietat privada i en part amb 
antiga llera del riu Llobregat; al sud amb antiga llera del Riu 
Llobregat; a l’oest amb el col·legi Abat Oliva i finques de propietat 
pública; i al sud-oest amb terreny propietat del Ministeri de Foment 
contigu a la ronda del Litoral”. 

 
 
 Tercer.- Establir com a data de realització de l’atermenament el 20 
de maig de 2003. L’esmentada data es podrà modificar mitjançant Decret 
d’Alcaldia si fos necessari de cara a coordinar l’assistència de tècnics i 
interessats a l’acte. 
 
 Quart.- Comunicar el present acord a l’Agencia Catalana de l’Aigua 
així com a la resta d’interessats.” 
 
 
 
 6.- Sol·licitar a l’Agència Catalana de l’Aigua la desafectació i 
posterior cessió a aquest Ajuntament dels terrenys inclosos dins l’àmbit 
municipal que ocupaven l’antiga llera del riu Llobregat al seu pas pel 
terme municipal de Cornellà de Llobregat. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’expedient  iniciat per aquest Ajuntament,  d’atermenament  
de finques colindants al riu, que va ser aprovat pel Ple de l’Ajuntament de data 
28 de maig de 2002. 
 
 Vist  l’escrit emès per l’Agència Catalana de l’Aigua  en el qual  es 
comunica a aquest Ajuntament la necessitat, a l’objecte de redifinir el domini 
públic hidràulic resultant de la modificació de la antiga llera del riu Llobregat  
i que actualment separen els municipis de Cornellà de Llobregat i el Prat de 
Llobregat, de  sol·licitar  la  desafectació dels antics terrenys inclosos dintre 
del terme municipal de Cornellà de Llobregat, i posterior cessió dels esmentats 
terrenys. 
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 Vist que la superfície dels terrenys qualificats com a llera antiga del 
riu són de 22.623 m2, conforme al plànol adjunt.  
 
 El President de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, proposa al Ple de l’Ajuntament, l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Sol·licitar a l’Agencia Catalana de l’Aigua del Departament 
de Medi Ambient, de la Generalitat de Catalunya,  la desafectació i posterior 
cessió a aquest Ajuntament, dels terrenys inclosos dins l’àmbit municipal i 
que ocupaven l’antiga llera del riu Llobregat  al seu pas pel terme municipal de 
Cornellà de Llobregat,  i que van ser objecte d’una correcció hidràulica l’any 
1974, per la qual es va modificar  artificialment la llera, de superfície 22.623 
m2, segons plànol adjunt.  
 
 Segon.- Notificar el present acord a l’Agencia Catalana de l’Aigua, 
del Departament de Medi Ambient de la Generalitat de Catalunya, al 
Departament d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures i la Intervenció 
Municipal.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, es fa una 
explicació dels dictàmens, manifestant que ja vam aprovar en el Ple 
l’agrupació de finques per iniciar una delimitació del municipi en una zona 
concreta que és la que està al barri Riera, més o menys on s’ubicarà el camp 
de l’Espanyol, i hi ha una part que està relacionada amb l’Agència Catalana de 
l’Aigua perquè per allí passava l’antiga llera del riu. 
 
 Per part de l’Agència Catalana de l’Aigua s’han presentat 
al·legacions, i tal com es va explicar en la Comissió Informativa, hi ha una 
sèrie de circumstàncies legals que comporten que fem un altre procés diferent 
del que havíem iniciat anteriorment per poder acabar en el mateix lloc, que 
aqueixos terrenys que evidentment en aquests moments no estan afectats per 
cap tipus d’ús pluvial perquè no hi passa el riu, acabin sent propietat de 
l’Ajuntament i acabin  incorporant-se a les finques que té l’Ajuntament en 
aqueixa zona.   
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesos a votació els dictamens 5 i 6 són aprovats  per 
unanimitat dels assistents. 
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Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo 
Hijos. 
 
 
 
 
 Arribant a aquest punt el Sr. Alcalde manifesta que els punts 7, 8 i 
9 es debatran conjuntament, ja que són tres modificacions de crèdit, una del 
pressupost de l’Ajuntament, una altra del Patronat de la Ràdio i una altra de 
l’IME, en part derivades de la modificació que s’ha de fer i la incorporació 
després de l’aprovació de la liquidació que hem fet abans.  
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE PLANIFICACIÓ, ECONO-
MIA I HISENDA 
 
 
 7.- Aprovar la modificació de crèdit del pressupost de 
l’Ajuntament, núm. 6/2003 per crèdit extraordinari i suplement de crèdit 
amb càrrec al romanent de tresoreria i baixes per anul·lació de despeses. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist que en el present Pressupost s’ha codificat erròniament la 
partida pressupostària 32.315P5.48946 –“Ajuts Treballs Tècnics/Adults”, ja 
que la seva codificació correspon al capítol II; es proposa la creació de la 
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partida 32.315P5.22706 –“Treballs tècnics/Adults” amb càrrec a la baixa de 
l’esmentada partida del capítol IV, per un import de 11.058,00 euros. 
 
 Vista la impossibilitat de traspassar determinats saldos de l’exercici 
2002 al present pressupost mitjançant l’expedient d’incorporació de crèdits, 
per un import total de 359.672,15 euros, es proposa la modificació de crèdit 
per crèdit extraordinari amb càrrec al romanent de tresoreria. 
 
 
 Vistes les propostes de modificació de crèdits núms. 1/03, 2/03, 
3/03 i 4/03 de l’Àrea de Salut Pública, Serveis Socials i Dona, de crèdit 
extraordinari i suplement de crèdit amb càrrec al romanent de tresoreria, 
motivades per les necessitats, respectivament de: 
 

• Contractar una empresa per posar en marxa un tractament de xoc 
contra la plaga de rosegadors que assoleix determinats carrers de la 
nostra ciutat, per un import de 17.616,48 euros. 

• Incloure en el conveni a firmar amb l’Institut Català d’Oncologia el 
programa de prevenció del tabaquisme “Espais sense fum”, per un 
import de 2.440,00 euros. 

• Contractació del servei de “Control i vigilància del Centre Social 
Titan” per un import de 4.627,70 euros. 

• Augment de les previsions de despeses pel contracte de recollida i 
posterior trasllat a la residència canina dels animals rodamóns, per 
un import de 2.400,00 euros. 

 
 Vista la proposta de modificació de crèdit del Departament de 
Cooperació i Solidaritat, per crèdit extraordinari amb càrrec al romanent de 
tresoreria i  a baixes per anul.lació de despeses, motivada per la necessitat de 
crear diverses partides de subvencions nominatives, per un import total de 
193.560,38 euros. 
 
 Vista la proposta de modificació de crèdit del Departament de 
Contractació i Patrimoni,  per suplement de crèdit amb càrrec al romanent de 
tresoreria, motivada per la necessitat d’imputar les diferències per increments 
d’IPC derivades dels arrendaments situats al carrer Josep Cuxart, 5 i Torres i 
Bages, 2-4, per un import total de 300,00 euros. 
 
 Vist l’escrit de la Mancomunitat de La Fontsanta, comunicant 
l’import corresponent a l’aportació de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat 
per a l’exercici 2003, i  donat que la consignació en el Pressupost vigent no és 
suficient per fer-hi front, es proposa la suplementació de la partida 
pressupostària 75.323A0.46300 –“Mancomunitat Fontsanta” amb càrrec al 
Romanent de Tresoreria per un import de 18.181,99 euros. 
 
 Vista la necessitat de concedir crèdits extraordinaris per tal de 
reconèixer crèdits d’exercicis tancats, no reconeguts en el seu moment, pels 
quals no existeix dotació adequada o suficient al vigent Pressupost, de les 
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Àrees de Via Pública, Manteniment i Serveis, Interior, Comerç i Comunicació, 
Salut Pública, Serveis Socials i Dona, Urbanisme, Habitatge i Infrastructures, 
Cultura, Relacions Ciutadanes, Esports i Cooperació i Solidaritat, Planificació, 
Economia i Hisenda, Joventut i Medi Ambient, per un import total de 
105.131,93 euros. 
 
 Vista la necessitat de suplementar la partida pressupostària 
corresponent a les assegurances socials, per insuficiència de crèdit, es 
proposa la modificació de crèdit per suplement amb càrrec al romanent de 
tresoreria per un import de 245.187,27 euros. 
   
 Atès el que disposa l’article 158 de la Llei 39/1988 i 35, 36 i 37 del 
R.D. 500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès el que estableixen els articles 12 i 14 de les Bases d’Execució 
del Pressupost per a l’any 2003. 
 
 Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
 El Ponent de l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, vist el 
dictamen favorable de l’esmentada Comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits 6/2003 per 
crèdit extraordinari i suplement de crèdit amb càrrec al Romanent de 
Tresoreria i baixes per anul.lació de despeses que es proposa, segons el 
següent detall i resum per capítols: 
 
 
 
ESTAT DE DESPESES     

  Consignació   Consignació 
Partida Descripció Actual Altes Baixes Final 

      
32.315P5.22706 Treballs tècnics/adults 0,00 11.058,00 0,00 11.058,00 
32.315P5.48946 Ajuts treballs tècnics/adults 11.058,00 0,00 11.058,00 0,00 
22.121B0.62602 Inversions informàtica 0,00 11.876,08 0,00 11.876,08 
14.622B1.6320200 Reformes mercats 0,00 278,87 0,00 278,87 
14.452C0.6320301 Ref. instal·lacions esportives 0,00 196.134,01 0,00 196.134,01 
14.432C0.6110200 Enllumenat públic 0,00 23.372,90 0,00 23.372,90 
14.432C0.6010435 Millores semàfors 0,00 69.839,18 0,00 69.839,18 
14.432B1.6010445 Urbanització plaça Almeda 0,00 21.263,30 0,00 21.263,30 
14.432A1.6010200 Arraj. grades pl. Sant Ildefons 0,00 36.907,81 0,00 36.907,81 
31.413C0.22706 Treballs tècnics/zoonosi 62.835,00 20.016,48 0,00 82.851,48 
31.413B0.48978 Conv. inst. oncològic Catalunya 3.065,00 2.440,00 0,00 5.505,00 
32.315P2.22701 Control i vig. Centre Social Titan 0,00 4.627,70 0,00 4.627,70 
64.465A0.49116 Cafetalón nueva San Salvador 0,00 6.010,12 0,00 6.010,12 
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64.465A0.49115 2ª fase habitatges la Josefina 0,00 7.200,13 0,00 7.200,13 
64.465A0.49112 Mat. centres educatius la Havana 0,00 19.532,99 0,00 19.532,99 
64.465A0.49106 2ª fase poliesportiu Jinotega 0,00 96.162,00 0,00 96.162,00 
64.465A0.49101 Projectes cooperació 107.327,00 0,00 64.655,14 42.671,86 
26.611A3.20200 Arrend. serv. altres administracions 6.012,00 200,00 0,00 6.212,00 
26.611A3.21200 Cons. immobles altres administr. 1.460,00 100,00 0,00 1.560,00 
75.323A0.46300 Mancomunitat Fontsanta 66.000,00 18.181,99 0,00 84.181,99 
11.222A0.2200002 Mat. oficina no inv./policia mpal (cr) 0,00 440,55 0,00 440,55 
11.222A0.2211002 Material especial/policia mpal (cr) 0,00 368,16 0,00 368,16 
11.222A0.21402 Repar. Vehicles/policia mpal (cr) 0,00 8.365,25 0,00 8.365,25 
12.431B0.21304 Reparació ascensors (cr) 0,00 92,34 0,00 92,34 
12.431B0.22750 C.p.s./manteniment ascensors (cr) 0,00 1.155,64 0,00 1.155,64 
13.432C0.21501 Reparació mobiliari urbà (cr) 0,00 1.138,23 0,00 1.138,23 
13.431B0.21201 Cons. i rep. Edificis (cr) 0,00 14.932,20 0,00 14.932,20 
13.322E0.21202 Reparacions i cons./formació 0,00 520,78 0,00 520,78 
13.452C0.21303 Cons. i rep. Instal. Esportives (cr) 0,00 10.688,21 0,00 10.688,21 
13.432E0.2200002 Mat. oficina no inv./manteniment (cr) 0,00 1.240,28 0,00 1.240,28 
13.432E0.2260502 Despeses diverses/manteniment(cr) 0,00 688,86 0,00 688,86 
13.432C0.21001 Festes (cr) 0,00 3.173,77 0,00 3.173,77 
13.511A0.21003 Reparació vies públiques (cr) 0,00 1.110,84 0,00 1.110,84 
13.432E0.2210302 Combustible/manteniment (cr) 0,00 181,96 0,00 181,96 
13.431B1.2210802 Productes neteja (cr) 0,00 1.132,63 0,00 1.132,63 
22.121B0.2200202 Mat. informàtic no invent. (cr) 0,00 3.551,33 0,00 3.551,33 
23.322E0.2220002 Telèfons/formació (cr) 0,00 13,55 0,00 13,55 
23.121C0.22206 Comunicacions postals (cr) 0,00 11.051,12 0,00 11.051,12 
23.121C0.2200302 Desp. fotocopiadora/S.Grals. (cr) 0,00 111,02 0,00 111,02 
24.121D0.2200002 Mat. oficina no inv./Secretaria (cr) 0,00 238,45 0,00 238,45 
24.121D0.2200102 Llibres i public./Secretaria(cr) 0,00 395,56 0,00 395,56 
25.121G0.2200302 Desp.fotocop./of. At.Ciutadà (cr) 0,00 25,40 0,00 25,40 
26.121E0.21302 Mant.fotocopiadora/Contr. (cr) 0,00 18,43 0,00 18,43 
28.463A0.22707 Treballs externs (cr) 0,00 1.658,79 0,00 1.658,79 
32.315P2.22301 Transports-excurs./Gent Gran (cr) 0,00 3.005,06 0,00 3.005,06 
32.315P3.48001 Ajuts infància-adolescència (cr) 0,00 282,20 0,00 282,20 
33.315P1.2260502 Activitats/centre inf. Dona (cr) 0,00 456,60 0,00 456,60 
51.432A0.2200002 Mat.oficina no inv./Urbanisme (cr) 0,00 495,87 0,00 495,87 
51.432A0.2260509 Despeses diverses/Urbanisme (cr) 0,00 1.573,71 0,00 1.573,71 
61.451E0.2260502 Material no invent./Biblioteca (cr) 0,00 6,96 0,00 6,96 
61.451E0.21302 Func.i inst. Biblioteca (cr) 0,00 189,65 0,00 189,65 
61.453A0.2211004 Materials pedagògics 0,00 3.000,00 0,00 3.000,00 
61.451E0.22707 C.p.s./gestió Pla Biblioteques (cr) 0,00 5.342,92 0,00 5.342,92 
61.451E0.62509 Adquisició llibres Biblioteca (cr) 0,00 100,00 0,00 100,00 
61.453A0.2260509 Exp. Museu Can Mercader (cr) 0,00 754,00 0,00 754,00 
61.453G0.2260509 Exposicions castell (cr) 0,00 2.424,96 0,00 2.424,96 
61.451D0.2260704 Festival Pallassos (cr) 0,00 8.422,41 0,00 8.422,41 
61.451A0.2260718 Funcionament Cultura (cr) 0,00 175,82 0,00 175,82 
61.451D0.2260711 Reis (cr) 0,00 1.857,53 0,00 1.857,53 
62.463C0.2260509 Activitats centres cívics (cr) 0,00 461,65 0,00 461,65 
63.452A0.2200002 Mat.oficina no invent./Esports (cr) 0,00 32,33 0,00 32,33 
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63.452B0.2210804 Tractament aigües/piscines (cr) 0,00 1.298,55 0,00 1.298,55 
63.452C0.2211002 Material esportiu (cr) 0,00 1.119,54 0,00 1.119,54 
63.452A0.2260508 Despeses diverses/esports (cr) 0,00 613,94 0,00 613,94 
64.465A0.2260102 Despeses diverses/Coop.i Solid. (cr) 0,00 418,46 0,00 418,46 
71.611A1.2200002 Mat.oficina no invent./Gestió (cr) 0,00 677,89 0,00 677,89 
71.611A2.2200102 Llibres i public./Inspecció (cr) 0,00 82,72 0,00 82,72 
81.454F0.2260509 Activitats joves (cr) 0,00 480,81 0,00 480,81 
81.454I0.48102 Formació entitats (cr) 0,00 3.606,00 0,00 3.606,00 
91.444A0.62307 Adq.mat.invent./Medi Ambient (cr) 0,00 222,83 0,00 222,83 
91.444A0.2200002 Mat.oficina no inv./Medi Amb. (cr) 0,00 134,88 0,00 134,88 
91.444A0.2260502 Despeses diverses/Medi Amb. (cr) 0,00 214,60 0,00 214,60 
91.444A0.2260510 Educació ambiental (cr) 0,00 5.386,69 0,00 5.386,69 
21.313A0.1600001 Seguretat Social 3.610.136,00 245.187,27 0,00 3.855.323,27 

 Total  895.520,76 75.713,14  

 
 
 
ESTAT D'INGRESSOS 
 
                                                                                             Previsió                                                 Previsió 
Concepte      Descripció                                                          Actual          Altes                 Baixes         Final             
      
71.870.00 Romanent Tresoreria/crèdit extr. 0,00 533.681,88 0,00 533.681,88 
71.870.01 Romanent Tresoreria/supl.crèdit 0,00 286.125,74 0,00 286.125,74 

 Total  819.807,62 0,00  

 
 
 
RESUM PER CAPÍTOLS 
 
ESTAT DE DESPESES 
 
                                                                       Altes              Baixes 
 
Cap. I.- Despeses de personal 245.187,27  
Cap. II.- Compra béns i serveis 136.923,08  
Cap. IV.- Transferències corrents 153.415,43 75.713,14 
Cap. VI.- Inversions reals 359.994,98 
                Total 895.520,76 75.713,14 
 
 
 
ESTAT D’INGRESSOS 
 

                        Altes             Baixes 
 
Cap.VIII.- Actius financers 819.807,62 
 Total 819.807,62 
 
 
 Segon.- Exposar al públic el pressent acord en els termes establerts 
en l’article 150 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les 
Hisendes Locals. 
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 Tercer.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini 
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.” 
 
 
 
 8.-  Aprovar la modificació de crèdit del pressupost del Patronat 
Ràdio Cornellà, núm. 1/2003 de suplement de crèdit amb càrrec al 
romanent de tresoreria. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vista la Resolució de la Presidència núm. 9/03 de data 13 de març 
de 2003 del Patronat Municipal de Ràdio Cornellà, proposant al Ple de 
l’Ajuntament l’aprovació de la modificació de crèdits número 1/03 per 
suplement de crèdit amb càrrec al Romanent de Tresoreria, per un import de 
7.296,15 euros. 
   
  Atès el que disposa l’article 158 de la Llei 39/1988 i 35, 36 i 37 del 
R.D. 500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès el que estableixen els articles 12 i 14 de les Bases d’Execució 
del Pressupost per a l’any 2003. 
 
 Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
  El Ponent de l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, vist el 
dictamen favorable de l’esmentada Comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits 1/2003 del 
Patronat Municipal de Ràdio Cornellà, per suplement de crèdit amb càrrec al 
Romanent de Tresoreria que es proposa, segons el següent detall i resum per 
capítols: 
 
 
ESTAT DE DESPESES 
 

    

  Consignació   Consignació 
Partida Descripció Actual Altes Baixes Final 

      
28.463A2.22110 Material tècnic 3.005,00 7.296,15 0,00 10.301,15 

 Total  7.296,15 0,00  
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ESTAT D'INGRESSOS      
  Previsió   Previsió 

Concepte Descripció Actual Altes Baixes Final 
      

28.870.01 Romanent Tresoreria/Supl. Crèdit 0,00 7.296,15 0,00 7.296,15 
 TOTAL  7.296,15 0,00  

 
 
RESUM PER CAPÍTOLS 
 
ESTAT DE DESPESES 
 

                         Altes               Baixes 
 
Cap. II.- Compra béns i serveis 7.296,15  
                Total 7.296,15 
 
 
 
ESTAT D’INGRESSOS 
 

               Altes     Baixes 
 
Cap.VIII.- Actius financers 7.296,15 
               Total 7.296,15 
 
 
 Segon.- Exposar al públic el pressent acord en els termes establerts 
en l’article 150 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les 
Hisendes Locals. 
 
 Tercer.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini 
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.” 
 
 
 
 9.- Aprovar la modificació de crèdit del pressupost de l’Institut 
Municipal d’Educació,  núm. 1/2003 de suplement de crèdit amb càrrec 
al romanent de tresoreria. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vista la Resolució de la Presidència núm. 95/03 de data 19 de 
març de 2003 de l’Institut Municipal d’Educació, proposant al Ple de 
l’Ajuntament l’aprovació de la modificació de crèdits número 1/03 per 
suplement de crèdit amb càrrec al Romanent de Tresoreria, per un import de 
59.931,25 euros. 
   
  Atès el que disposa l’article 158 de la Llei 39/1988 i 35, 36 i 37 del 
R.D. 500/1990, de 20 d’abril. 
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 Atès el que estableixen els articles 12 i 14 de les Bases d’Execució 
del Pressupost per a l’any 2003. 
 
 Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
 El Ponent de l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, vist el 
dictamen favorable de l’esmentada Comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits 1/2003 de 
l’Institut Municipal d’Educació, per suplement de crèdit amb càrrec al 
Romanent de Tresoreria que es proposa, segons el següent detall i resum per 
capítols: 
 
ESTAT DE DESPESES     

  Consignació   Consignació 
Partida Descripció Actual Altes Baixes Final 

      
49.423A0.22608 Despeses diverses/IME 2.404,00 41,44 0,00 2.445,44 

49.423A0.62300 Adq. mat. invent./d. i adm. IME 600,00 401,44 0,00 1.001,44 

49.423C0.21300 Cons. immobles inst. i m. 19.436,00 203,91 0,00 19.639,91 

49.423C0.22003 Mat. tècnic/escoles bressol 15.130,00 1.516,11 0,00 16.646,11 

49.423C0.22105 Alimentació/escoles bressol 110.346,00 2.704,60 0,00 113.050,60 

49.423C0.22107 Prod. Farmaceutics/e.b. 4.725,00 123,79 0,00 4.848,79 

49.423C0.22108 Material neteja/e.b. 9.465,00 261,50 0,00 9.726,50 

49.423C0.22608 Despeses diverses/e.b. 5.745,00 21,98 0,00 5.766,98 

49.423C0.62500 Mobiliari/escoles bressol 18.039,00 35.000,00 0,00 53.039,00 

49.423C0.63300 Adq. mat. invent./esc.bressol 6.000,00 16.978,58 0,00 22.978,58 

49.423C1.22003 Mat. tècnic/espai e.f. 3.280,00 50,80 0,00 3.330,80 

49.423D0.21300 Conserv. imm. inst. maqu. 2.343,00 126,93 0,00 2.469,93 

49.423D0.22003 Mat. tècnic/e.c.m. 4.725,00 178,63 0,00 4.903,63 

49.423F3.22608 Despeses div./act. dinam. 2.556,00 498,80 0,00 3.054,80 

49.423G3.22608 Varis pla transit.treball 4.808,00 512,98 0,00 5.320,98 

49.423H1.22602 Publicitat i prop./cem 301,00 758,63 0,00 1.059,63 

49.423H1.22608 Varis consell e.m. 993,00 356,47 0,00 1.349,47 

49.423J0.22003 Material tècnic e.m. 2.104,00 145,06 0,00 2.249,06 

49.423J0.22608 Desp. diverses/esc.música 11.288,00 49,60 0,00 11.337,60 

 Total  59.931,25 0,00  

      

ESTAT D'INGRESSOS      

  Previsió   Previsió 

Concepte Descripció Actual Altes Baixes Final 

      

49.870.01 Romanent Tresoreria/Supl. crèdit 0,00 59.931,25 0,00 59.931,25 

 Total  59.931,25 0,00  
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RESUM PER CAPÍTOLS 
 
ESTAT DE DESPESES 
 

                     Altes Baixes 
 
Cap. II.- Compra béns i serveis 7.551,23  
Cap. VI.- Inversions reals 52.380,02 
              Total 59.931,25 
 
 
ESTAT D’INGRESSOS 
 

                     Altes Baixes 
 
Cap.VIII.- Actius financers 59.931,25 
 Total 59.931,25 
 
 
 
 Segon.- Exposar al públic el pressent acord en els termes establerts 
en l’article 150 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les 
Hisendes Locals. 
 
 Tercer.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini 
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ramon Salabert Parramon, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, es fa 
una explicació dels dictàmens manifestant que, un cop presentat l’acord 
relatiu a donar compte del tancament pressupostari comptable de l’exercici 
2002, ja es pot disposar del romanent de tresoreria corresponent i, a la 
vegada, obligatòriament tots aquells pagaments que considerem o que 
acostumen a dir tècnicament “el mes tretze”, que són aquelles factures o 
compromisos de pagament que queden a cavall entre quan tanquem la 
comptabilitat i als quals s’ha de fer front, s’han d’incorporar  en l’exercici 
2003, i per a això primer hem de liquidar l’exercici per donar-li solvència 
financera amb càrrec a romanent. 
 
 En allò que fa referència a l’Ajuntament hi ha diverses partides per 
incorporar en tots els departaments, són factures pendents de pagament que 
tenen un import de 895.520,76 euros, dels quals 75.713,14 euros són amb 
auto finançament, és a dir, finançats per alguna baixa d’algun departament. 
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 La resta  són temes que venen com a reconeixements de crèdits fets 
a l’exercici anterior, i que la seva disponibilitat de pagament es produirà en 
aquest exercici corrent. 
 
 Per tant, amb càrrec a romanent de tresoreria s’aplicaran 
819.807,62 euros per fer front a aquests reconeixements de crèdits. 
 
 Pel que fa referència a la Ràdio, a efectes d’incorporar material 
tècnic bàsicament per a una emissora, hi ha una alta de 7.296,15 euros que 
es financen amb el romanent de la pròpia Ràdio. 
 
 Pel que fa referència a l’IME, fonamentalment hi ha aspectes 
dedicats al mobiliari i al material inventariable de l’escola bressol que eren 
temes que també quedaven pendents de pagament i que s’han incorporat en 
aquest exercici, i són altes per 59.931,25 euros també finançats amb càrrec al 
romanent de l’IME.        
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesos a votació els dictàmens són aprovats per unanimitat 
dels assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo 
Hijos. 
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 10.- Sol·licitar al Ministre d’Hisenda la delegació de 
competències per a la gestió censal de l’Impost sobre Activitats 
Econòmiques, que es desenvoluparà conforme al que estableix el Reial 
Decret 243/1995, i demés normes concordants. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’article 92.1, paràgraf tercer en relació amb el paràgraf primer 
de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les Hisendes Locals, el 
qual especifica que quan es tracti de quotes municipals, podran ser delegades 
en els Ajuntaments, les funcions de: 
 

a) Formació de la matrícula de l’Impost. 
b) La qualificació de les activitats econòmiques. 
c) L’assenyalament de les quotes corresponents. 
d) En general, la gestió censal del tribut.   

 
 Atès que l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, té concedida la 
delegació de la gestió censal de les quotes municipals de l’Impost sobre 
activitats econòmiques, en les condicions establertes en el Reial Decret 
243/1995, a través d’Ordre del Ministeri d’Economia i Hisenda de 19 de 
desembre de 1995, publicada en el Butlletí Oficial de l’Estat de 23 de 
desembre de 1995, d’aplicació a efectes 1 de gener de 1996. 
 
 Atès el que disposa la Disposició Transitòria dotzena de la Llei 
51/2002, de 27 de desembre, de reforma de la indicada Llei 39/1988, segons 
la qual, l’entitat que, d’acord amb l’article 22 del Reial Decret 243/1995, 
puguin sol·licitar la delegació de competències en matèria de gestió censal i la 
desitgi assumir en l’exercici de 2003, haurà d’adoptar l’oportú acord i 
presentar la corresponent sol·licitud davant el Departament de Gestió 
Tributària de l’Agència Estatal d’Administració Tributària, abans del dia 15 
d’abril de 2003. 
 
 Atès que l’esmentada Disposició senyala que la sol·licitud de 
delegació de la gestió censal de l’Impost, haurà de presentar-se inclús en els 
supòsits que l’entitat ja tingui assumida la competència esmentada en el 
2002.     
 
 Atès l’article 22 del Reial Decret 243/1995, de 17 de febrer, pel que 
es dicten normes per a la gestió de l’Impost sobre activitat econòmiques i es 
regula la delegació de competències en matèria de gestió censal de l’esmentat 
Impost. 
 
 Atès que l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat compleix els 
requisits exigits per a poder sol·licitar l’esmentada delegació de la gestió censal 
de l’Impost sobre activitats econòmiques, tota vegada que: 
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a) La població de dret del Municipi és superior a 50.000 habitants. 
b) La gestió tributària de l’Impost es porta a terme pel propi 

Ajuntament i, per tant, la competència en matèria de gestió 
tributària de l’Impost no ha sigut delegada a cap altra entitat. 

c) L’Ajuntament té assumida, per delegació, la inspecció de l’Impost. 
 
 Per tot això, com a President de la Comissió Informativa de 
Planificació, Economia i Hisenda, proposo al Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Sol·licitar al Ministre d’Hisenda la gestió censal de l’Impost 
sobre activitats econòmiques, que es desenvoluparà conforme als que estableix 
el Reial Decret 243/1995, de 17 de febrer, i demés normes concordants. 
 
 Segon.- Ratificar la delegació de la inspecció de l’indicat Impost. 
 
 Tercer.- Facultar al Tinent d’Alcalde de Planificació, Economia i 
Hisenda, per signar els documents que siguin necessaris per a l’execució del 
present acord. 
 
 Quart.- Comunicar aquest acord als Departaments de Gestió 
Tributària i d’Inspecció Financera i Tributària de l’Agència Estatal 
d’Administració Tributària, abans del dia 15 d’abril de 2003.”      
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ramon Salabert Parramon, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que aquest acord és un formalisme 
que hem de passar obligatòriament pel plenari, per donar compte i explicar 
que a partir que es canvia el tractament de l’Impost d’Activitats Econòmiques, 
després de la modificació de la Llei d’Hisendes Locals, s’ha de tornar a 
sol·licitar la gestió censal d’aquest impost per part de l’Ajuntament. És una 
delegació que es fa formalment a través de l’activitat del Ministeri d’Hisenda 
que és el competent perquè ens torni a reconèixer aquesta gestió censal amb 
els nous criteris que ja marca la pròpia Llei d’Hisendes Locals en allò que fa 
referència a l’Impost d’Activitats Econòmiques. 
 
 Per tant,  totes aquelles activitats econòmiques que abans eren 
subjecte d’impost i ara ja no ho han de ser perquè facturen menys del milió 
d’euros, quedarien fora d’aquest cens. El que estem demanant és que ens 
donin l’autorització i tornar a tenir tota la gestió del cens quan el Ministeri 
d’Economia i Hisenda hagi elaborat el cens i ens  el pugui transmetre, cosa 
que -també sabeu- ha propiciat que tinguéssim que demorar la recaptació de 
l’IAE fins a finals de desembre, donat que, amb la nova llei, aquest any no hem 
pogut trametre l’Impost d’Activitats Econòmiques justament per no tenir el 
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cens fet, que és el que primer estem reclamant com a gestió i, segon, esperant 
que el Ministeri d’Economia i Hisenda la valori definitivament. 
    
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo 
Hijos. 
 
 
 
 
PROPOSTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE SERVEIS A LA PERSONA 
 
 
 11.- Demanar al Departament d’Ensenyament de la Generalitat 
de Catalunya que, amb caràcter urgent, procedeixi a les contractacions 
de les obres d’ampliació del CEIP Dolors Almeda, i de construcció del nou 
edifici escolar per al CEIP Ignasi Iglesias.   
 
 DICTAMEN 
 
 “Atès que el Departament d'Ensenyament té pendent la contractació 
de les obres d'ampliació de sis unitats de primària del CEIP Dolors Almeda.  
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 Atès que la realització d'aquesta ampliació és imprescindible per a 
garantir la continuïtat de l'escolarització de la segona línia de pàrvuls del 
centre. L'alumnat de pàrvuls 5 anys no disposa de l'aula per fer el 1r. de 
primària.  
 
 Atès que el Departament s'havia compromès a realitzar les obres 
l'any 2002 i tenir-les enllestides per poder entrar en funcionament el setembre 
d'enguany.  
 
 Atès que està pendent la contractació de les obres del nou edifici del 
CEIP Ignasi Iglesias, actuació derivada del projecte d'adequació, eliminació de 
barreres arquitectòniques i remodelació adjudicat l'any 1999. Que aquesta 
actuació està pendent de realitzar-se des del curs 1993/94, quan el CEIP 
Torras i Bages es va integrar a l'Ignasi Iglesias, i un any per una cosa i un any 
per altra, a hores d'ara, el CEIP Ignasi Iglesias encara no disposa de l'edifici 
adequat  
 
 El President de la Comissió Informativa de l’Àrea de Serveis a la 
Persona, a proposta de la Regidora Delegada d’Educació, proposa al Ple de 
l’Ajuntament l'adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Demanar al Departament d'Ensenyament de la Generalitat 
de Catalunya perquè amb caràcter urgent: 
 

• Procedeixi a la contractació  de  les obres  d'ampliació del  CEIP 
Dolors Almeda amb sis aules i empri els mecanismes d'urgència  
convenients per a garantir la seva immediata execució 
 

• Procedeixi  a la contractació de les obres de construcció del nou 
edifici escolar per al CEIP Ignasi Iglesias amb caràcter d’urgència. 
(construcció d’un nou edifici en lloc del  actual Torres i Bages) 

                 
 Segon.- Notificar el present acord, als efectes oportuns, al 
Departament d'Ensenyament de la Generalitat de Catalunya, als Grups 
Parlamentaris del Parlament de Catalunya i als centres afectats.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part  de la senyora Cristina Gasull Martínez, com a Regidora-
Delegada de l'Àrea d'Educació, es fa una explicació del dictamen, manifestant 
que el que demanem em sembla que segons l’enunciat ja està prou clar, i en el 
cas d’Almeda, les dues administracions així com tots els membres de l’escola, 
vam estar al seu moment en la necessitat de què l’escola es convertís 
definitivament en una escola de línia doble. 
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 Hem estat tots d’acord amb el projecte d’obres que se’ns va 
presentar, i ens semblava que l’edifici proposat és un edifici prou digne, -al 
menys en els dibuixos- i estic segura que, a més, prou bonic i adequat quan 
estigui construït, i el que no acabem d’entendre són les lentituds. 
 
 Per tant, demanem que, donat que tots estem d’acord amb els dos 
principis que són la necessitat d’una escolarització de qualitat en la ciutat i 
també amb el projecte d’obres, que el Departament d’Ensenyament faci tot allò 
que pugui i més perquè aquesta construcció sigui el més ràpida possible i es 
puguin ocupar les aules. 
 
 El segon punt és recordar la necessitat des de fa deu anys –si no 
recordo malament- que esperem la remodelació de l’antiga escola pública 
Torres i Bages, que està buida, per poder ubicar en condicions de qualitat els 
alumnes del CEIP Ignasi Iglesias. 
 
 Per tant, el que demanem és que amb els dos processos 
s’estableixin les mesures que es considerin necessàries per fer l’escolarització 
d’aquests infants en edificis nous l’abans possible.    
 
 A continuació intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el seu Grup està 
d’acord en què les obres vagin el més ràpid possible, però al Diari Oficial de la 
Generalitat del dia 10 ja va sortir publicada la licitació de les obres de 
d’ampliació del Col·legi Dolors Almeda per un pressupost de 1.051.000,- 
euros, però el termini d’execució és de dotze mesos, i, per tant, suposo que 
difícilment podrà estar per a aquest curs. 
 
 S’ha d’entendre que aquest barri ha estat un dels barris amb un 
creixement molt exagerat. Els meus nets van a aquesta escola i fa set anys 
quan va començar el meu net a anar a escola eren vuit alumnes a l’aula, i ara, 
amb set anys fa falta una altra línia. Potser les joves fent nens van més ràpid 
que l’administració fent escoles -això ja s’entén-. 
 
 Aquí el que trobo a faltar és que no es reclami també la construcció 
de l’escola bressol perquè jo crec que l’escola bressol al barri d’Almeda és tan 
necessària, o més, que l’escola, ja que aquest curs no es quedarà cap nano 
sense plaça d’escola encara que hagin d’estar una miqueta més estrets o 
utilitzant aules que s’utilitzen per a anglès o per a psico motricitat, però en 
canvi, l’escola bressol, que, per cert, ja es va demanar fa temps la desafectació 
del terreny i ja està concedida, de moment, sembla que no hi ha ni 
plantejament de començar l’obra quan realment els pares que tenen necessitat 
d’escola bressol en aquell barri no tenen cap altra alternativa que anar fora del 
barri.  
 
 Potser si haguéssim gastat menys en publicitat institucional, en la 
campanya aquesta “més + Cornellà”, i hagués sigut una miqueta més austera, 
s’haguessin pogut començar les obres i aquest curs tenir una escola bressol 
Almeda. 
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 Però bé, estem d’acord amb què es faci tot el possible, perquè el més 
aviat possible puguin gaudir els alumnes de l’ampliació. 
 
 Novament pren la paraula la senyora Cristina Gasull per manifestar 
que entén que li faltin al Sr. Artís  –com diu el Sr. Flórez- dos plens, però no es 
pot ficar tot a la mateixa olla, perquè jo m’embolico. 
 
  És a dir, fem paquets. Jo no tinc cap inconvenient en posar en 
aquest document que demanem al Departament que es construeixi una escola 
bressol, que em sembla que és el que deia que troba a faltar. Però fer una 
demanda que crec que és molt correcta i molt sensata a un departament i  
demanar-li coses a les que l’Ajuntament també s’ha compromès, doncs jo 
“hasta ahí no llego”, en tot cas –si vols- també podem posar que construeixin 
ells l’escola bressol. 
 
 Aquest document de la Generalitat que indica els terminis i els 
temps, em va fer molta il·lusió quan el vaig veure i penso que està molt bé. 
L’únic que trobo a faltar és que és molt lent. Ha sortit molt tard, i saps 
perfectament que ha sortit molt tard i que dóna uns terminis exagerats, 
perquè també saps perfectament el tipus d’obra que és. I ho saps perquè has 
estat amb mi en els moments en què es va presentar i, per tant, donar dotze 
mesos està molt bé, relaxa molt, però saps perfectament que podrien ser 
menys, i tot i això, que l’empresa tingui dotze mesos, tots sabem -perquè ja 
som grandets- que hi ha maneres d’alleugerir les coses. 
 
 L’únic que demanem és allò que és legítim -i crec que tu estàs 
d’acord- és que a qui pertoca, escolti una vegada, que per una vegada faci, un 
esforç  suplementari i aquestes aules, evidentment que no les podrem estrenar 
el setembre, entre d’altres coses, perquè si quan vam presentar el projecte 
haguessin corregut a la contractació, potser sí, però com van dormir ens hi 
trobem on ens hi trobem. 
 
 És veritat que no arribem al setembre, però potser amb bona 
voluntat i amb mecanismes legals que existeixen podríem després dels torrons 
començar a ocupar les aules. És una planta. Són poques aules. No hi ha 
espais comuns, més que els lavabos. Ja som grans i sabem que a vegades les 
coses es poden fer més fàcils. 
 
 Per tant, desitjo, espero i estic convençuda que estaràs d’acord en 
demanar que estableixin els mecanismes perquè sigui més ràpid. 
 
 I pel que fa al Torres i Bages, encara no ha sortit. Jo ja he vist el 
projecte, el vaig veure fa un any i escaig i no sé, ha de ser molt complicat 
dibuixar, com no soc arquitecta no sé si costa tant dibuixar, però em sembla 
que hi ha dificultats de voluntats i el que demanem és que les voluntats es 
modifiquin. 
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 En relació a l’escola bressol, no sé que dir-te, només puc dir que 
està el projecte fet, a punt de ser aprovat i l’ensenyarem i, si vols, te’l puc 
ensenyar demà. És molt bonica i està molt pensada per al que ha de ser, i 
evidentment que al setembre no la podrem inaugurar, però jo estic segura que 
tot serà possible a l’altre setembre com a molt tard, perquè també 
l’administració educativa entendrà que l’escolarització 0-3 és la seva 
competència i també la seva obligació, i la nova administració educativa –
suposo i desitjo- que serà més comprensiva amb les ciutats.                
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo 
Hijos. 
 
 
 
MOCIÓ DE L’ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
 
 12.- Iniciar la tramitació del conflicte en defensa de 
l’autonomia local contra l’article 79 de la Llei del Parlament de Catalunya 
31/2002, de 30 de desembre, de mesures fiscals i administratives, 
sol·licitant dictamen al Consell Consultiu com a tràmit previ per a la seva 
formalització, i encomanar a l’Entitat Metropolitana la gestió de 
determinades activitats materials i d’assistència. 
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 DICTAMEN 
  
 “L’article 137 de la Constitució Espanyola determina que l’Estat 
s’organitza territorialment en municipis, en províncies, i en les Comunitats 
Autònomes que es constitueixin, de forma que totes aquestes entitats 
gaudeixen d’autonomia per a la gestió dels seus respectius interessos. Al 
mateix temps, l’article 140 insisteix en l’atribució dels municipis de 
l’autonomia que esdevé garantida per la pròpia Constitució. 
 
 En el bloc de la constitucionalitat, l’article 1.1 de la Llei Reguladora 
de les Bases de Règim Local, de 2 d’abril de 1985 (LRBRL), estableix que els 
municipis institucionalitzen i gestionen amb autonomia els interessos propis 
de les corresponents col·lectivitats. En el mateix sentit es manifesta l’article 
44.3 de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, de 15 d’abril de 1987 
(LMRLC), que no és més que el desenvolupament de l’article 5.3 de l’Estatut, 
en el qual s’estableix un mandat al legislador ordinari en el sentit de garantir 
l’autonomia dels ens territorials locals. 
 
 L’autonomia municipal constitucionalment garantida es manifesta 
en la capacitat jurídica plena pel compliment dels fins propis, que no es més 
que la defensa del cercle d’interessos de la col·lectivitat local (article 11 de 
LRBLR). Aquesta capacitat jurídica es concreta mitjançant l’atribució legal de 
les competències corresponents per a la defensa dels interessos propis, i això 
s’estructura mitjançant un mandat al legislador ordinari en el sentit de 
garantir l’assignació en l’ens locals d’un mínim d’atribucions en les quals es 
manifesten els interessos locals (article 25.2 de LRBRL). 
 
 En aquest cercle de competències municipals que el legislador 
ordinari ha de respectar per mandat constitucional es troben les referides al 
transport públic de viatgers (article 25.2.ll, LRBRL i article 63.2.m LMRLC). És 
per això que l’article 29 de la Llei del Parlament de Catalunya 12/1987, de 28 
de maig, de regulació del transport de viatgers per carretera mitjançant 
vehicles a motor (LTVC), atribueix al municipi les competències de planificació, 
ordenació i gestió dels transports públics urbans de viatgers. 
 
 En el seu moment el Decret-Llei 5/1974, de 24 d’agost, va crear 
l’anomenada Entitat Municipal Metropolitana de Barcelona, com un ens local 
que agrupava els municipis de Barcelona i dels seu entorn metropolità, amb la 
finalitat de prestar determinants serveis d’interès rellevant pel conjunt de la 
zona metropolitana, entre els quals s’incloïa el del transport de viatgers (article 
10,2,a). Determinada la seva extinció per la Llei del Parlament de Catalunya 
7/1987, de 4 d’abril, les seves competències en aquesta matèria es van 
transferir a la nova Entitat Metropolitana del Transport, configurada com a 
entitat local integradora dels municipis compresos en el seu àmbit, per a la 
planificació conjunta, la programació, la coordinació, la gestió i l’execució de 
determinats serveis (article 2.2.b). 
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 Als efectes de la present anàlisi, l’article 16 de la Llei 7/1987 
determina l’atribució a l’Entitat Metropolitana del Transport d’un conjunt de 
competències en matèria de transport públic de viatgers, competències que es 
troben a la mateixa base de la seva creació, (article 15,1,a). Entre aquestes 
competències s’inclou la de prestar el servei de transport públic subterrani de 
viatgers de Barcelona, sens perjudici de les competències que corresponen a la 
Generalitat. No hi ha dubte de què aquesta norma legal ve a limitar 
l’abastament e inclòs la vigència de l’article 1 del Reial Decret 1533/1981, de 5 
de juny – que atribueix a la Generalitat la competència sobre el ferrocarril 
metropolità de Barcelona –ja de per sí afectat de nul·litat des del seu origen 
per infracció de la Llei 32/1979, la qual diu que desenvolupa. 
 
 És del tot evident, com a conclusió, que el bloc normatiu vigent, 
amb la Constitució i l’Estatut al davant, ha configurat la competència de 
l’Entitat Metropolitana del Transport en matèria del servei de transport 
subterrani de viatgers com una plasmació del cercle d’interessos de la 
col·lectivitat local, àmbit constitutiu del seu acerb competencial 
constitucionalment garantit, en quan concreció del principi d’autonomia local. 
 
 L’article 79 de la Llei del Parlament de Catalunya 31/2002, de 30 de 
desembre, (Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya núm. 3791, de 31 de 
desembre de 2002), determina el següent: 
 

 “La Generalitat de Catalunya, com a titular del servei de transport 
públic subterrani de viatgers de Barcelona, d’acord amb el que 
estableix la normativa de la Unió Europea, en concret la directiva 
reguladora de l’Administració en àmbit del transport ferroviari, pot 
encomanar a l’ens Infrastructures Ferroviàries de Catalunya 
l’administració de la línia nou del ferrocarril metropolità”. 

 
 Aquesta norma legal ve a ignorar i per tant a vulnerar la 
competència en matèria de la prestació del servei de transport públic 
subterrani per viatgers, atribuïda per l’ordenament bàsic integrant del bloc 
constitucional a favor dels ens locals abans esmentats, trencant i lesionant, en 
conseqüència, l’autonomia local constitucionalment garantida. La lesió es 
concreta en l’atribució a la Generalitat de Catalunya d’una competència bàsica 
de l’Entitat Metropolitana del Transport, per la via indirecta del reconeixement 
explícit d’una pretesa i prèvia titularitat de l’Administració autonòmica sobre 
el servei, amb la qual cosa es buida l’ens local d’una competència bàsica en 
aquesta matèria. 
 
 L’article 75 bis de la Llei Orgànica 2/1979, de 3 d’abril, del Tribunal 
Constitucional, segons redacció addicionada per la Llei Orgànica 7/1999, de 
21 d’abril, determina que podran donar lloc al plantejament de conflictes en 
defensa de l’autonomia local les disposicions amb rang de llei de les 
Comunitats Autònomes que lesionin l’autonomia local constitucionalment 
garantida, supòsit en el que es troba l’article 79 de la Llei del parlament de 
Catalunya 31/2002, de 30 de desembre, (Diari Oficial de la Generalitat de 
Catalunya núm. 3791, de 31 de desembre de 2002), abans transcrit. 
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 L’article 75 ter 2 LOTC estableix que per iniciar la tramitació dels 
conflictes en defensa de l’autonomia local serà necessari l’acord de l’òrgan 
plenari de les Corporacions Locals, amb el vot favorable de la majoria absoluta 
del número legal de membres de les mateixes. Una vegada complimentat 
aquest requisit i de forma prèvia a la formació del conflicte, haurà de sol·licitar 
el dictamen amb caràcter preceptiu però no vinculant, del Consell Consultiu 
de la Generalitat de Catalunya, sol·licitud que haurà de formalitzar-se dins els 
tres mesos següents al dia de la publicació de la llei que s’entén que lesiona 
l’autonomia local (article 75 quarter 1). 
 
 Dins el mes següent a la recepció del dictamen del Consell 
Consultiu es podrà plantejar el conflicte davant el Tribunal Constitucional, 
acreditant el compliment dels requisits exigits i al·legant els fonaments jurídics 
en què es basa (article 75 quater 2). 
 
 Pel que fa a la legitimació per el plantejament del conflicte, es 
presenta en aquest cas una certa confusió que ha de ser resolta en la forma 
que porti una més gran seguretat processal. Efectivament, l’àmbit territorial i 
competencial al qual afecta la norma lesionadora de l’autonomia local és el de 
l’Entitat Metropolitana del Transport, creada per la Llei del Parlament de 
Catalunya 7/1987, com agrupació forçosa de divuit municipis amb naturalesa 
d’entitat local metropolitana, a la que s’assigna la competència municipal en 
matèria de transport. En conseqüència l’Entitat Metropolitana del Transport 
és l’instrument per l’exercici de les competències dels municipis del seu 
territori, competències que identifiquen l’àmbit de l’autonomia local garantida 
constitucionalment. Per això, és evident la competència de l’Entitat 
Metropolitana de Transport pel plantejament del present conflicte. 
 
 Però d’altra banda, l’article 75 ter 1 A), de la Llei Orgànica del 
Tribunal Constitucional és extremadament concret en la identificació dels 
subjectes dotats de legitimació activa, citant tant sols els municipis i les 
províncies. Per això, i amb la finalitat d’assegurar la viabilitat del plantejament 
del conflicte, sembla necessari acudir a la possibilitat del apartat b) del 
paràgraf 1er del citat article, en el sentit de que també està legitimat un 
número de municipis que suposi al menys una setena part dels existents en 
l’àmbit territorial d’aplicació de la disposició amb rang de llei, i representin 
com a mínim una sisena part de la població oficial de l’àmbit territorial 
corresponent. 
 
 Per complimentar els requisits anterior es precisaria en 
conseqüència que el plantejament del conflicte fos impulsat per un mínim de 
tres municipis que a la vegada presentin una població de 437.969 habitants 
(una sisena part de la població oficial dels municipis de l’àmbit de Entitat 
Metropolitana del Transport segons el darrer cens de 2001). 
 
 D’altra banda, tant la llei 7/1987, de creació de l’entitat 
Metropolitana del Transport, com la norma de constitucionalitat de la qual es 
qüestiona es refereixen literalment al servei de transport públic subterrani de 
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viatgers de Barcelona. Si bé resta clar que les normes fan referència al servei 
de l’àmbit de l’Entitat Metropolitana, la referència expressa i concreta a 
Barcelona aconsella que aquest municipi actuï també pel seu compte com part 
activa en el plantejament del conflicte, sens perjudici de sumar-se, en el seu 
cas, al conjunt de municipis que dins de l’àmbit de l’Entitat Metropolitana 
assumeixin aquesta iniciativa segons el que s’ha assenyalat al paràgraf 
anterior. 
 
 Vist l’informe número 18/2003, de data 24 de març, elaborat per la 
Secretària General. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Iniciar la tramitació de conflicte en defensa de l’autonomia 
local previst als articles 75 bis i següents de la Llei Orgànica del Tribunal 
Constitucional 2/1979, de 3 d’octubre, modificada per la Llei Orgànica 
7/1999, de 21 d’abril, per entendre que, segons els arguments continguts en 
la part expositiva d’aquest acord, l’article 79 de la Llei del Parlament de 
Catalunya 31/2002, de 30 de desembre, de mesures fiscals i administratives, 
publicada al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya núm. 3791, de 31 de 
desembre de 2002, lesiona l’autonomia local constitucionalment garantida. 
 
 Segon.- Sol·licitar al Consell Consultiu de la Generalitat el dictamen 
a que es refereix l’article 75 ter 3 de la Llei Orgànica del Tribunal 
Constitucional, com a tràmit previ a la formalització del conflicte. 
 
 Tercer.- Sol·licitar a l’Entitat Metropolitana del Transport 
l’assistència activa a que fa referència l’article 4.1.d) de la Llei 30/1992, de 26 
de novembre, per l’eficaç compliment d’aquest acord, i, en conseqüència, 
formular a favor de l’esmentada Entitat l’encomanda de gestió de l’article 15 
de la mateixa Llei, per tal que realitzi les activitats de caràcter material per a la 
presentació conjunta davant el Consell Consultiu de la Generalitat de la 
petició a que fa referència el punt anterior, així com per a l’assistència 
administrativa que faciliti el compliment dels requisits exigits pel plantejament 
del present conflicte i per a la seva fonamentació jurídica. 
 
 Quart.-  Facultar a l’Alcalde d’aquest Ajuntament, senyor José 
Montilla Aguilera, per, un cop rebut el dictamen del Consell Consultiu de la 
Generalitat, plantejar el conflicte davant el Tribunal Constitucional en els 
termes previstos en la Llei Orgànica reguladora d’aquest. 
 
 Cinquè.- Notificar el present acord a l’Entitat Metropolitana del 
Transport.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, es fa una 
explicació de la Moció, manifestant que això té a veure amb allò que preveu la 
legislació en la Llei de Bases de Règim Local en el seu article 25 i la Llei 
Municipal de Catalunya en el seu article 63, articles que parlen de les 
competències dels municipis en matèria de transport i que en el cas dels 
municipis que estem dintre de l’Entitat Metropolitana del Transport, d’acord 
amb el que preveu també l’article 16 de la Llei 7/87 del Parlament, que va 
atribuir aquestes competències en matèria de transport públic de viatgers a 
l’Entitat Metropolitana del Transport, i entre aquestes competències s’inclou la 
prestació del servei del transport públic soterrani de viatgers sense perjudici 
de les competències que corresponen a la Generalitat. 
 
 El problema és que la Llei aprovada pel Parlament el 31 de 
desembre de 2002, com he dit, diu: “La Generalitat de Catalunya, com a 
titular del servei de transport públic subterrani de viatgers de Barcelona, 
d’acord amb el que estableix la normativa de la Unió Europea, -no sé quina- 
en concret la directiva reguladora de l’Administració en àmbit del transport 
ferroviari, pot encomanar a l’ens Infrastructures Ferroviàries de Catalunya 
l’administració de la línia nou del ferrocarril metropolità”, de recent 
adjudicació i en període de construcció. 
 
 Es tracta, per tant, de defensar que la gestió del metro de les línies  
que estan funcionant des de fa molts anys, evidentment però de les noves 
línies del metro, també siguin gestionades d’acord amb el que preveu la Llei 
del món local, perquè és una competència local i així ho preveu la Llei de 
Bases de Règim Local, la Llei Municipal de Catalunya i la llei de creació de 
l’Entitat Metropolitana del Transport. En aquest sentit, d’acord amb el que 
preveu la legislació, en tant que aquesta norma ve a ignorar i a vulnerar 
aquesta competència en matèria de prestació del servei públic que està 
atribuïda a favor dels ens locals, d’acord amb el que preveu l’ordenament en 
concret la Llei Orgànica del Tribunal Constitucional que determina que es 
podran plantejar conflictes en defensa de l’autonomia local, seguint un 
determinat procediment que és el que avui proposem posar en marxa,  que és 
el que preveu l’article 75 d’aquesta Llei Orgànica.  
 
 En la tramitació dels conflictes en defensa de l’autonomia local és 
necessari un acord de les corporacions locals amb el vot favorable de la 
majoria absoluta legal del nombre de membres i, una vegada complimentat 
aquest requisit i de forma prèvia a la formació del conflicte, s’haurà de 
sol·licitar el dictamen amb caràcter preceptiu però no vinculant del Consell 
Consultiu de la Generalitat, dictamen que també recollim en la proposta 
d’acord que sotmetem a consideració en aquesta Moció. 
 
 Dintre del mes següent a la recepció del dictamen del Consell 
Consultiu, aquest Ajuntament podrà plantejar el conflicte davant del Tribunal 
Constitucional acreditant el compliment dels requisits exigits i al·legant els 
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fonaments jurídics en què es basa aquest conflicte d’acord amb el que preveu 
l’article 75 de l’esmentada Llei. 
 
 Per tant, la proposta en la part dispositiva diu, en primer lloc, que 
s’ha d’iniciar la tramitació del conflicte en defensa de l’autonomia local previst 
als articles 75 bis i següents de la Llei Orgànica del Tribunal Constitucional 
2/1979.  En segon lloc, sol·licitar al Consell Consultiu de la Generalitat el 
dictamen a que es refereix  aquest article. En tercer lloc, sol·licitar a l’Entitat 
Metropolitana del Transport l’assistència activa a que fa referència l’article 
4.1.d) de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, per l’eficaç compliment d’aquest 
acord, i finalment,  facultar a l’Alcalde d’aquest Ajuntament, una vegada que 
s’hagi rebut el dictamen del Consell Consultiu de la Generalitat, per a 
plantejar el conflicte. 
 
 A continuació intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el seu Grup creu que 
no és cert que la Generalitat no tingui competències en matèria de ferrocarrils 
subterranis. L’article 9.15 de l’Estatut d’Autonomia de Catalunya disposa que 
la Generalitat té competències exclusives en ferrocarrils. Anteriorment, la 
Generalitat va rebre les transferències de les competències referents a 
transports sub urbans de Catalunya. 
 
 També cal tenir present que la Generalitat, l’Ajuntament de 
Barcelona i l’Entitat Metropolitana del Transport, actuen a través del Consorci 
administratiu ATM pel compliment de les finalitats que s’expressen en aquests 
estatuts. 
 
 La línia 9 del metro està contemplada en la Pla Director 
d’Infraestructures aprovat per l’ATM el 25 d’abril de 2002. De l’ATM també 
forma part l’Entitat Metropolitana del Transport, per tant, en cap moment s’ha 
vulnerat la competència d’aquesta Entitat ja que l’Entitat Metropolitana pot 
actuar a través de consorcis i mitjançant programes d’actuació. 
 
 En el cas de les infraestructures que estem parlant s’ha gestionat la 
línia 9 a través de l’ATM, i repetim que també forma part l’Entitat 
Metropolitana del Transport. 
 
 En cap cas l’article 79 de la Llei d’acompanyament dels 
Pressupostos de la Generalitat per a l’exercici 2003 vulnera l’autonomia local 
perquè l’únic que es fa és possibilitar que la Generalitat, dintre de les seves 
competències, encomani a l’ens Infraestructures Ferroviàries de Catalunya 
l’administració de la línia 9 del Ferrocarril Metropolità i que s’ha de sotmetre 
al procediment de publicitat i concurrència la prestació del servei d’aquesta 
línia i té dret a percebre el corresponent cànon de concessió. 
 
 Creiem que aquest article, per ell mateix, no lesiona l’autonomia 
local de cap administració pública, i nosaltres votarem en contra. 
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 Novament intervé el Sr. Alcalde, per manifestar que està clar i em 
sembla bé que el Sr. Artís defensi la posició de la Generalitat. Hi ha arguments 
jurídics absolutament solvents per plantejar aquest conflicte. No s’ha de 
confondre la titularitat d’una competència en allò que fa referència a la 
construcció de les infraestructures amb allò que és la gestió, sinó la 
Generalitat estaria gestionant el metro de Barcelona, i no ho està fent, i no té 
sentit que si es fa una nova línia no es gestioni des del món local amb 
Transport Metropolità de Barcelona o amb qualsevol altre instrument, però 
des del món local com es gestiona el metro de Barcelona. Si fos cert el que 
dius no es gestionaria des del món local sinó que es gestionaria des d’un altre 
àmbit. 
 
 No cal confondre les funcions que té l’ATM que no deixa de ser un 
Consorci, i el Consorci és per fer fonamentalment –com tothom sap- 
planificació conjunta i, en alguns casos, construcció de determinades 
infraestructures però no de gestió. 
 
 Aquest Consorci del que forma part l’EMT no té voluntat de 
gestionar res, no gestiona mitjans de transport, ja que fa aquestes funcions 
fonamentalment de planificació que són les que té atribuïdes en els seus 
Estatuts i, òbviament, d’inversió en tant i quant que receptors del contracte-
programa amb el Ministeri de Foment, però no és una administració que 
tingui prevista la gestió de cap mitjà nou de transport. 
 
 En qualsevol cas, repeteixo que són concepcions diferents, una que 
defensa més el govern de la proximitat en allò que és local i una altra que 
pensa que la Generalitat pot anar assumint coses que són competències del 
món local i em remeto a allò que és una evidència. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la moció és aprovada per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Vot en contra: 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
   
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
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Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo 
Hijos. 
 
 
 
 
 

II 
 

PART DE CONTROL 
 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 
 1.- Moció del Grup Municipal de CiU, per analitzar i prendre les 
mesures pròpies referides al toc de campanes. 
 
 MOCIÓ 
 
 “El Grup Municipal de Convergència i Unió sol·licita la inclusió a 
l’ordre del dia del Ple del mes de març d’enguany la següent moció per 
analitzar i prendre les mesures pròpies d’aquest Ajuntament tendint a evitar la 
repetició dels efectes i reaccions produïdes recentment entre la ciutadania, 
que comportaren enfrontaments –si més no dialèctics- sobre “campanes sí, 
campanes no. 
 
 Considerant que el toc de les campanes ha estat utilitzat al llarg de 
la història per a l’emissió de senyals culturals, festius, de dol, de perill, de les 
hores, de convocatòria, etc. 
 
 Atès que el toc de campanes és específic i ha creat un autèntic 
llenguatge d’informació i comunicació entre els ciutadans/nes en el que hom 
pot diferenciar els tocs, segons que assenyalin pràctiques religioses (tocar a 
missa, toc d’Àngelus...), defuncions (tocar a morts, variant segons l’edat i sexe 
del difunt), naixements (tocar a bateig), alarma ciutadana (tocar a sometent), 
senyals horaris (tocar hores), actes festius (repicar campanes), etc. 
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 Considerant que l’evolució constant dels mitjans de comunicació i 
de la convivència ciutadana han anat situant fora d’ús alguns dels tocs abans 
esmentats. 
 
 Atès que, malgrat tot, uns determinats tocs segueixen mantenint 
tota la seva vigència com a servei d’utilitat pública: els dels senyals horaris, de 
les pràctiques religioses, els repics per actes festius i –encara que no 
desitjable- cal incloure-hi també el toc a sometent. 
 
 Atès que Cornellà de Llobregat, que ha sofert un creixement 
demogràfic desmesurat el qual ha determinat la seva actual configuració, 
manté i conserva un valuós patrimoni històric representatiu de la seva 
evolució històrica des de l’antiguitat fins els nostres dies. 
 
 Per tot el que ha estat exposat el Grup Municipal de Convergència i 
Unió proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Que el toc de campanes a la ciutat de Cornellà de 
Llobregat sigui conceptuat com un servei d’utilitat pública. 
 
 Segon.- Que el citat toc de campanes, com a valuós patrimoni que 
ens han llegat les generacions anteriors, sigui preservat i conservat pel 
Patrimoni Històric de la ciutat com un dels referents importants de Cornellà 
de Llobregat. 
 
 Tercer.- Que aquests acords rebin la màxima difusió per part de 
l’Ajuntament a fi que arribin a coneixement de tota la ciutadania.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Nèstor Artís i Villena, com a Portaveu del Grup 
Municipal de CiU, es fa una explicació de la Moció, manifestant que l’han 
presentada arran de la polèmica que ha sorgit recentment entre la ciutadania 
que comporten enfrontaments, si més no, dialèctics, entre campanes sí, 
campanes no. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que està d’acord amb 
aquesta Moció perquè pensa que a l’igual que hem fet amb unes altres parts 
de la cultura, crec que forma part de la cultura del poble i és propietat del 
poble, ja que són estils de vida i com que d’altres formes de cultura, hem fet 
aquí d’alguna manera aval o hem demanat a altres entitats que es fes, penso 
que de l’església i de les campanes i de la seva música, que no deixa de ser 
una música que ens acompanya des de la nit dels temps i, per tant, penso que 
és una cosa que no hem d’eliminar perquè el progrés mica a mica ens va 
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eliminant les senyes d’identitat que tenim del nostre passat, i és quelcom que 
hem d’intentar que no desaparegui, per tant, jo estic d’acord amb aquesta 
Moció. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que, com que el Sr. Artís 
ja ha dit que la Moció es presenta arran de les queixes que alguns veïns van 
plantejar a l’Ajuntament davant del conflicte generat per una persona que hi 
havia protestat pel toc de campanes, jo vull dir dues coses.  
 
 En primer lloc, que les explicacions que va donar el Tinent 
d’Alcalde, Sr. Balmón, per a nosaltres, van ser correctes. És a dir, hi havia 
aquest contenciós entre allò que és tradició i cultura i el que marca la llei, -
que suposo que ara ho explicarà-. De manera que això en algun moment pot 
“topar” amb allò que està legislat sota l’àmbit de contaminació acústica, i, en 
canvi, topa amb el que és la tradició del toc de campanes, de les persones que 
han anat creixent habituant-se al so de les campanes, a part del referent 
horari. 
 
 Nosaltres votarem a favor de la Moció en funció de què aquest 
possible acord serviria per evitar carregar-nos d’arguments davant d’un 
possible conflicte futur. El nostre vot favorable no significa però que no 
estiguem d’acord amb les gestions que s’han fet perquè, a més a més, crec que 
han estat –sense exagerar- “sabies”. 
 
 Tot seguit pren la paraula la senyora Carmen Romero López, com a 
Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que pensa que el que ha 
donat peu a aquesta Moció és un problema de convivència ciutadana entre el 
veïnat, ja que hi ha dues parts que ho veuen i ho viuen de maneres diferents. 
 
 En principi aquest tema s’hauria d’haver resolt -i en això no 
coincideixo amb el representant d’ERC-, dintre de l’àmbit quotidià. Suposo 
que el toc de campanes de l’Església de Santa Maria de Cornellà, és al que fa 
referència la Moció, -perquè la resta d’esglésies no deuen tenir campanar o 
campanes- per tant, això hi hauria d’estar més precís per saber què és el que 
estem dient. 
 
 Nosaltres creiem que, en principi, el so, té sentit, però tant com 
arribar a preservar-ho com a patrimoni històric, nosaltres veiem més clar el 
campanar o la mateixa campana si estigués feta per una determinada cosa, si 
estigués feta amb un material especial o específic o al voltant d’una qüestió 
determinada, perquè si no, potser també ens podríem trobar que la sirena 
d’alguna fàbrica, per a algun tipus de gent, sempre ha marcat una història, un 
tipus d’horari, ha marcat unes vivències personals i -segons com-  també 
podrien reclamar que continués existint aquest tipus de so. 
 
 Per tant, creiem que, en principi, es podria arribar a un acord entre 
la convivència ciutadana abans d’arribar a fer una Moció. 
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 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a Portaveu del Grup Municipal Socialista, per manifestar que s’haurien de 
desvincular les coses que han passat i que ja no passen d’allò que és la Moció, 
perquè sinó la contaminaríem i, a més, faríem una especulació exagerada 
sobre una qüestió que crec que en aquests moments el que està clar és que ja 
no existeix ni tal polèmica ni tal situació. 
 
 Com vaig explicar en la Junta de Portaveus va haver una denúncia 
per un veí, l’Ajuntament no va adoptar cap decisió i es va dir que les parts 
parlessin. Les parts van parlar i després va haver unes persones, uns 
ciutadans del barri, que van decidir posar en marxa una recollida de 
signatures. Jo vaig rebre a una part d’aqueixa comissió i vam estar parlant i 
va quedar clar que l’Ajuntament ni hi havia impulsat ni pensava impulsar cap 
tipus d’actuació que anés en contra del toc de les campanes. 
 
 Aleshores, crec que s’ha de deixar clar que aqueixa situació ja no 
existeix, que no existeix tal problema com ja he explicat en diverses ocasions, i 
una altra cosa és la Moció. Si nosaltres aprovéssim aquesta nit la Moció sí que 
tindríem  un conflicte perquè la Moció parla del toc de les campanes en 
general i a Cornellà hi ha més esglésies, i més campanes, i la veritat és que 
crearíem un conflicte d’on no hi ha res en aquests moments. 
 
 Per tant, aquesta és una Moció genèrica que no concreta i, a més, 
hauríem de ser rigorosos amb ella, perquè aquí es demana que s’adoptin uns 
acords que no són uns acords testimonials, tenen un fons jurídic, és a dir, s’hi 
diu que sigui un servei d’utilitat pública i després que s’incorpori al patrimoni 
històric de la ciutat. 
 
 Per a no caure en cap tipus d’error m’he assessorat i informat, i a 
part de l’assessoria jurídica de l’Ajuntament, hem parlat amb la Direcció 
General d’Assumptes Religiosos de la Generalitat de Catalunya i també hem 
parlat amb l’Assessoria Jurídica del Departament de Cultura de la Generalitat 
de Catalunya, i tot això per no cometre errors perquè sinó evidentment 
podríem prendre una posició en el Ple Municipal, i en aquest cas en concret, ja 
ens han advertit que, a més, l’Ajuntament no té competències, per començar. 
 
 Per a concretar sobre el que diu la Moció, parla de “servei d’utilitat 
pública”, aquest és un concepte que solament s’utilitza en els temes 
relacionats amb expropiacions forçoses, i dubto que la voluntat dels que 
aquesta nit donen suport a aquesta Moció, sigui la d’expropiar les campanes, 
seria una cosa bastant absurda, o expropiar el toc de les campanes encara ho 
seria més.  
 
 En segon lloc, el tema d’incorporar-ho al patrimoni històric, doncs 
en aquest patrimoni només s’incorporen béns immobles o béns mobles, o 
sigui, no s’incorporen coses que no es poden conceptuar tal com està previst 
en la Llei de l’any 1993. 
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 Per tant, nosaltres no podem donar suport a la Moció perquè és 
generalista, perquè parlaria de tot Cornellà i no sé a què ens referiríem, i 
també perquè es demana al Ple que prengui un acord sobre uns conceptes 
jurídics que estan reglats i que, evidentment, estaríem en una situació il·legal 
si adoptéssim aquest acord. 
 
 Allò que ha determinat aquesta Moció suposo que és aquella 
situació que s’havia produït, però que en aquests moments no existeix, i com 
que no existeix, el millor que podem fer tots, de forma prudent, és no 
contribuir més a la polèmica perquè la polèmica ja està acabada.  
 
 Entre tots han aconseguit deixar les coses al seu lloc, i ara no hem 
de ser nosaltres els que hem de fer cap altra cosa quan ja hi són al seu lloc. 
Les campanes han de seguir tocant, l’Ajuntament seguirà contribuint perquè 
les campanes segueixen tocant, i evidentment, per una qüestió de tradició 
històrica d’aquesta zona -ja que no en tots els barris sonen les campanes 
durant totes les hores- seguiran tocant les campanes. 
 
 Aquesta és la nostra voluntat i així ho hem demostrat, i la Moció és 
una altra cosa -tal com he dit abans- i prefereixo que es desvinculi d’allò que 
és la situació excepcional que hem comentat que s’havia produït. 
 
 Tot seguit pren novament la paraula el Sr. Artís, per manifestar que 
aquesta Moció no s’ha presentat per a solucionar el problema perquè ja 
sabíem que estava resolt, sinó per a evitar que en el futur pogués passar, i 
demanem que l’Ajuntament fomenti mesures de conservació i de protecció del 
toc de les campanes com a mostra representativa del patrimoni cultural de la 
ciutat, i que, evidentment, també té un interès públic i social important, 
perquè el patrimoni d’una ciutat s’ha d’entendre com una herència cultural, 
una herència del passat, però també del present, amb un significat plenament 
vigent i com a manifestació viva necessita la seva conservació adequada sense 
oblidar l’ús i el simbolisme. 
 
 El toc de les campanes de la ciutat de Cornellà ha de ser un referent 
com altres signes d’identitat, ja que la identitat permet als membres d’una 
comunitat reconèixer-se com a part integrant, i, per tot això, cal que aquesta 
part del nostre patrimoni es divulgui i assegurar-ho per al futur. 
 
 Crec que també s’ha de considerar el patrimoni d’un poble no 
només amb béns materials, edificis, monuments i obres d’art, ja que el 
patrimoni també queda constituït per béns immaterials, com ara les idees, les 
creences, les cançons, les formes de celebració festiva, i, per què no, també, el 
toc de les campanes. 
 
 Hem dit “el toc de les campanes” sense especificar que fos l’Església 
de Santa Maria, per no centrar com si només fos aquest el problema sinó en 
general a totes les parròquies de Cornellà. Però en la Moció especifiquem 
perquè quan deies “campanes”, és com si un veí pogués posar una campana a 
la seva casa i posar-se a tocar la campana, i és clar, que aquí ja especifiquem 
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que és per a esdeveniments com són les pràctiques religioses, els horaris o 
actes festius. 
 
 Crec que amb algun esforç o retoc a la Moció –com altres vegades 
s’ha fet- es podria acceptar i evitar polèmiques futures que poden sorgir, 
perquè, encara que aquesta s’hagi resolt ara, no vol dir que en un futur en 
puguis tenir. 
 
 Novament intervé la Sra. Espinosa per manifestar que si allò que és 
la part legal ens impedeix aprovar algun punt, jo pregaria que el punt que fos 
se suprimís, però que constés o que es fes d’alguna forma el compromís de 
l’Ajuntament. Estic perfectament d’acord amb el que acaba de dir el Sr. 
Balmón, però que aqueix compromís quedi reflectit en el sentit que 
l’Ajuntament seguirà donant suport i potenciant quelcom que crec que hi ha 
un ampli sector o una gran majoria de la ciutat que defensa, no només el de 
Santa Maria sinó les altres esglésies. Penso que no hi ha cap motiu per a no 
suprimir algun punt si legalment no es pot fer, i fer que aquesta Moció 
prosperi perquè la setmana passada vam aprovar aquí una cosa sobre la 
sardana i ve a ser més o menys semblant, i es podria fer el mateix amb les 
campanes i amb el sentiment religiós de moltes persones que hi ha a Cornellà. 
 
 Després voldria dir dues coses, dos apunts. Primera que a dia 
d’avui, parlar de contaminació acústica, -Sra. Romero- em sembla un 
sarcasme, i comparar el so d’una fàbrica amb el de l’església, doncs li pregaria 
que no ho fes perquè fereix el sentiment de les persones que tenim unes 
creences a les que tenim dret, i no ens ha de comparar allò que és una 
obligació diària d’un treball i que potser és un sacrifici, amb la fe i la religió 
d’alguns que creiem i que no som ateus. 
 
 Novament pren la paraula la Sra. Carmen Romero, per manifestar 
que quan compara amb el so d’una fàbrica no ho faig menyspreant les 
creences de ningú ja que cadascú pot creure el que vulgui, sinó el terme de 
“utilitat pública”, perquè jo crec que la “utilitat pública”, també era un toc a 
sometent fet des de qualsevol lloc, i que en un moment donat ho feien des del 
campanar de l’església perquè era l’únic punt que hi havia, i en el moment que 
hi ha altres llocs  des d’on poden tocar i on hi pot haver un so que cridi a la 
població i que alerti d’alguna cosa, doncs té el mateix valor, el mateix 
significat. 
 
 Crec que la Moció s’hagués pogut posar en el sentit que si el primer 
punt és impossible de reconèixer-les com “utilitat pública”, doncs simplement 
s’havia de treure el primer punt, i el segon punt, més que “patrimoni històric” 
s’hauria de buscar la fórmula que es va buscar amb la sardana, que va ser 
“patrimoni immaterial” de la ciutat, que això sí que es pot reconèixer tal com 
es va fer en el cas de la sardana. Aleshores, en aquest cas, crec que no 
incompliríem res, que seria possible, i que, per tant, es pot fer.                              
    
 Pel que fa al tema de la contaminació acústica, és evident que hi ha 
molts sorolls en la ciutat i que estem lluitant per evitar que hi hagi aquests 
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sorolls, però per la nit, les campanes del campanar de Santa Maria s’escolten 
en tota la ciutat i segur que, a més, en els pisos que estan més a prop, passen 
de la normativa acceptable i tolerable per al silenci nocturn i el descans de les 
persones. I és segur que qualsevol mesura que es prengui resulta negativa per 
al campanar, per a aquest so, i, per tant, millor no entrar en això perquè segur 
que és així. 
 
 Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que estem parlant d’un problema que en aquest moment ja no 
existeix, perquè hi ha algú aquí que estigui en contra de què toquin les 
campanes?, no. Hi ha algú  que no estigui a favor de com hem fet en diversos 
anys col·laborar amb la parròquia?. Amb altres parròquies també ho hem fet, 
amb Santa Maria una mica més pel pes simbòlic que té i amb tot el respecte 
cap a les altres parròquies, però ho hem fet i ho continuarem fent. Per tant, 
possibilitant que toquin les campanes no ens fiquem en problemes si no 
existeixen en aquest moment ni adoptem acords que són il·legals i que algú 
podria recórrer si vol. 
 
 Per tant, deixem les coses com estan, les campanes tocant i 
nosaltres col·laborant -en aquest cas amb l’església quan pertoca- com ho hem 
fet i com penso que almenys  la majoria d’aquí té intenció de continuar fent.             
 
  
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo 
Hijos. 
 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
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Vots a favor: 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
 
 
 
 Seguidament intervé el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que, com ve sent habitual desgraciadament, donaríem la xifra de 
les dones mortes fruit de la violència de gènere, en el conjunt de l’estat 
espanyol durant el mes de març han estat 5, la qual cosa fa que el nombre de 
dones mortes com a resultat d’aquesta violència, des del mes de gener fins 
avui siguin 19. Crec que això ens ha d’omplir de tristor i esperem que hi hagi 
algun mes que puguem dir que no hi ha cap dona morta  per violència de 
gènere, ja que serà una manera d’explicar que en aquest camp avancem, i 
malauradament no és aquest el cas donades les xifres a les que faig referència.     
 
 
 
 2.- Precs i preguntes. 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que hi havia presentat 
un prec i ho he modificat. 
 
 Per no desviar-me llegiré l’escrit que diu el següent:  
 
 “En primer lloc vull demanar perdó per la meva insistència amb el 
tema dels arbres, però em sento en la obligació de defensar i reclamar una 
ciutat sostenible i respectuosa amb el Medi Ambient i el benestar. 
 
 En una ocasió, en resposta a un comentari que li vaig fer a la 
tècnica de jardineria, Antonio Martínez em va dir, amb raó, que els meus 
interlocutors éreu els responsables polítics. Doncs bé, ara en resposta a les 
meves queixes per la poda desmesurada que s’ha fet a unes oliveres, em fas 
arribar una nota de l’esmentada tècnica, que no em convenç. 
 
 A mi em queden un o dos plens i no vull amargar-me la vida ni 
amargar-se-la a ningú, però vull deixar molt clar que estic en total desacord 
amb la part de l’esmentada nota que es refereix a la poda dels arbres en 
general i, en concret, de les oliveres. És una barbaritat justificar el que s’ha 
fet, dient “Aquests arbres portaven molt temps espigats i per tant s’ha fet 
aquesta esporga per recuperar el sentit ornamental que ha tingut sempre 
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l’Olivera”. Alguns d’aqueixos arbres eren bells exemplars, que ara s’han 
convertit en lamentables esquelets de pals despullats que tardaran dos o tres 
anys en recuperar la seva frondositat, encara que no la seva bellesa. 
 
 A qualsevol arbre i més a una olivera, se’l ha de fer una poda, 
netejant-lo i descarregant-lo de branques supèrflues, sense que perdin la seva 
bellesa ni la seva capacitat de fotosíntesis. 
 
 Jo no sé a quina època ni a quina cultura es refereix, quan diu que 
abans es podaven d’una manera més exagerada que l’actual. Haig d’entendre 
que es refereix al que es feia anys enrere en la ciutat, però mai a cap tècnica o 
experiència agrícola o forestal, però inclús en aquest cas hi ha opinions 
diferents, que no hem de menysprear: us recordo la carta d’un jardiner que us 
vaig fer arribar, estudiant de l’Escola de Jardineria del Parc i Jardins Rubió i 
Tudurí de Barcelona, en la que li havien ensenyat que la millor poda és la no 
poda, la qual complemento ara amb una frase d’un informe de Medi Ambient, 
que diu textualment: La fulla és la fàbrica, la font primera de la vida, el primer 
esglaó de la cadena alimentària. La funció clorofíl·lica o fotosíntesis permet el 
desenvolupament i la conservació de la vida a la Terra. 
 
 Per últim, us recomano que llegiu atentament el treball que va 
merèixer el premi de Medi Ambient de l’any 2002, perquè és una petita lliçó 
magistral de les que es poden aprendre moltes coses sobre la importància del 
sòl, de la seva conservació i fertilitat, de les plantes, de les formes de reg, etc.”     
      
 Res més, aquesta és una qüestió que la deixo en això, que és un 
prec o potser és un al·legat, i torno a repetir que és una barbaritat, ja que qui 
ha viscut entre oliveres, quan veu una cosa així, se li posa el cos malalt. 
 
 També tinc unes preguntes que a continuació les exposo: 
 
 Primer de tot, respecte a la modificació de l’avinguda de Sant 
Ildefons, dues preguntes. La primera, per què només s’ha previst un gir a la 
esquerra pujant per entrar al carrer Buguenvíl·lea, i cap quan es baixa per a 
entrar en tots els carres de la part esquerra baixant i sobretot la que dóna 
accés al pàrquing de la plaça Verge del Pilar?, ja que amb aquesta mesura 
s’obliga a què les persones que hi hagin d’entrar i que vinguin baixant des de 
dalt, baixin fins la plaça de Catalunya a on està el monument de la Dona, giri i 
hagi de pujar cap amunt. No hi ha cap altra possibilitat?, perquè, encara que 
existeix algun tall en aquella espècie de llom que hi ha al centre, figura una 
senyal en ambdós sentits prohibint el gir, i no heu de tenir cap dubte de què 
es cometran infraccions, i molta gent quan pugi girarà per aquell lloc sense 
arribar avall.   
  
 Després, me n’alegro que m’hagueu fet cas en posar asfalt en les 
entrades d’alguns d’aquells carrers que desemboquen a l’esmentada plaça del 
Pilar, però pregunto: per què no en tots i, principalment en aqueixa mateixa  
d’entrada al pàrquing?. Jo no sé si us adoneu el que això ha suposat en no 
fer-ho des del principi, perquè s’han tingut que canviar més d’una vegada les 
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plaques, i ara, s’han posat intercalades amb altres que són més dures, però 
encara hi ha algunes trencades, i jo no entenc el per què no quan, sense 
perdre –com s’ha fet en els altres- el mateix nivell de la vorera, es podia haver 
fet continuant l’asfalt de la sortida, i no sé per què ni quina és la raó. 
 
 També pregunto: Què s’ha fet amb les mates d’arbust que hi havia 
en la zona de la màquina del tren, on ara s’han traslladat les palmeres que hi 
havia i no sé si alguna més, en el terraplè de la via?. 
 
 No sé si això s’ha pogut trasplantar o s’han eliminat sense més, i, a 
més, no sé si en aquell lloc es tornarà a plantar plantes ornamentals o 
simplement entre les palmeres es posarà gespa. Crec que aquest és un racó 
molt bonic que deu quedar i pot quedar molt maco, i és necessari que es tingui 
el màxim gust a l’hora d’acabar-ho. 
  
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Martínez Flor, com a 
Regidor-Delegat de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, per 
manifestar respecte al prec i les preguntes formulades pel Sr. Flórez, que les 
respondrà per escrit. 
 
 Acte seguit intervé el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del 
Grup Municipal d’ERC, per manifestar que han sabut que els propietaris de 
Can Vilumara s’han endut la turbina, i sé, a més a més, que el Tinent 
d’Alcalde hi està sobre l’assumpte però, en tot cas, crec que valia la pena dir-
ho aquí, si més no perquè consti en acta del plenari, perquè recordeu que en 
diverses Comissions de Patrimoni -potser també en alguna de la Comissió 
Informativa- havíem dit i coincidíem tots que “compte amb la turbina de Can 
Vilumara”, perquè d’alguna manera formava part del conjunt en la conducció i 
el salt d’aigua, perquè més endavant podia ser un element interessant de cara 
a perpetuar la memòria del Cornellà industrial. 
 
 Sé que el Tinent d’Alcalde està fent gestions però, en tot cas, que 
quedés clar que haurien de ser gestions fetes des de l’interès màxim de 
l’Ajuntament perquè és una peça d’un valor històric extraordinari. 
 
 En tot cas, si sap alguna cosa i ens la vol dir ara, que ens la digui, 
si no, ja tornaré a preguntar. 
 
 Evidentment crec que podem comptar amb el suport de tots els 
Grups Municipals o amb d’altres entitats, com ara penso en l’Avenç, que segur 
que en la mesura que pugui també pot intentar donar suport. En principi això 
és una sorpresa, evidentment ells eren coneixedors de l’interès i del valor 
històric.        
  
 També un altre prec i és que a l’últim plenari vam presentar aquella 
Moció que no va ser acceptada, i una mica el que pretenia era la formulació 
d’un codi deontològic pel que feia a la propaganda, publicitat i demés, i es va 
considerar que, en tot cas, era un tema que s’havia de parlar en el proper 
ajuntament, és a dir, de maig cap endavant. 
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 Tot i això, com que van sortint números extraordinaris del temàtics 
del Cornellà Informà, cosa que, en principi, com que no hi ha el codi doncs 
està bé, però com que la funció i la finalitat és donar a conèixer a tota la 
ciutadania el comportament de l’Ajuntament com a institució, jo demano que 
es faci un número on es parli de la feina i l’aportació que hem fet els grups 
polítics que estem en l’oposició conjunturalment, però que representem 
ciutadans i ciutadanes de Cornellà. 
 
 És a dir, m’agradaria que l’Alcalde a la primera pàgina digués i una 
mica reconegués que l’Ajuntament som tots, i crec que això dignificaria a la 
institució –entre cometes perquè és una persona digna ja- però  dignificaria 
encara més el càrrec d’alcalde –no a la persona, parlo del càrrec- i crec que 
donaria transparència a la institució. 
 
 Nosaltres mereixem també que l’Alcalde faci una explicació a la 
primera pàgina dient: “escolteu els companys que no estan al govern són gent 
que representen als ciutadans de Cornellà, fan el que poden, intenten fer-ho 
bé i intenten contribuir a què entre tots fer-ho millor. 
 
 Crec que no és just que nosaltres no sortim en lloc, i ho trobo, a 
més a més, antic. Això no pot ser i s’ha de trencar. I no vinc a demanar ni la 
fotografia per a mi -perquè sabeu que no penso així- ni vinc a demanar 
protagonisme per Esquerra sinó que estem demanant transparència i 
modernització de la institució, i crec que enteneu perfectament el que 
demanem. 
 
 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que prenen nota del precs. 
 
 A continuació intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el passat dissabte, al 
parc infantil de Fontsanta, es va produir un accident greu ja que un nen es va 
tallar amb la porta una part d’un dit. La pregunta és si s’han revisat les 
diferents portes dels diferents parcs infantils que hi ha a la ciutat i si s’han 
pres mesures perquè això no torni a passar. 
 
 Acte seguit pren la paraula el senyor Antonio Martínez Flor, com a 
Regidor-Delegat de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, per 
manifestar al Sr. Artís que s’acaba d’assabentar ara mateix, i seria greu però 
no va haver-hi cap part a l’ajuntament. 
 
 Pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que si això va passar, òbviament els afectats ho haurien de posar 
en coneixement de l’Ajuntament. 
 
 Novament intervé el Sr. Artís, per manifestar que sap que els 
afectats han fet una denúncia al jutjat, però potser haguessin tingut que 
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passar primer per l’Ajuntament, jo creia que ho sabíeu a través de la Guàrdia 
Urbana.  
 
 Bé, això ha passat i potser s’haurien de revisar aqueixes portes, 
perquè tal com estan construïdes, poden propiciar que un nano tanqui la 
porta a un altre en el moment que té la mà, i segurament que va ser un cas 
similar, i li va tallar no sé si una falange del dit o una part del dit. 
 
 Pren novament la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que quan tinguin la informació actuaran en conseqüència. 
 
 Intervé novament el Sr. Martínez Flor, per manifestar que ho 
revisaran però les portes es tanquen i normalment es tanquen així, i qualsevol 
que fiqui la mà si un altre tanca la porta doncs li agafarà els dits, per tant, ho 
revisarem, però les portes totes tenen el mateix mecanisme. 
 
 A continuació pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que en 
primer lloc vol reclamar allò que vaig sol·licitar el mes passat i que se’m va dir 
que m’ho donarien per escrit i no m’ho han donat, i totes les peticions que vaig 
fer, si voleu, les passo després una altra vegada per escrit. 
 
 També haig de dir que aquesta setmana ha tingut un accident i ha 
mort un treballador aquí a Cornellà, en una obra de Cornellà, és gent que 
conec i m’han fet uns comentaris que no m’han agradat res. Els treballadors 
d’aquesta empresa es queixen d’aqueix famós pacte que s’ha fet entre 
sindicats i ajuntament de què per allí no passa ningú, només quan passa 
alguna desgràcia, jo us transmeto el que els treballadors d’aquesta empresa 
m’han dit. És una persona que ha mort i penso que se’ns ha d’explicar, si més 
no, tinc el coneixement del que són els treballadors i les condicions que no  les 
diré per respecte a la persona que ha mort. Les condicions i per què ha mort 
això sí que ho conec. 
 
 Hi ha una pregunta que sí m’agradaria fer, no sé si és la senyora 
Ibáñez qui m’ha de contestar. Hem tingut en la Setmana de la Dona  a una 
diputada cubana i anteriorment hi havíem tingut una delegació de dones 
polítiques cubanes, i la meva pregunta és si aquestes persones han viatjat per 
compte pròpia o per compte de l’Ajuntament de Cornellà, ho desconec i potser 
és culpa meva perquè últimament al Consell de la Dona no he assistit vàries 
vegades i potser això es va parlar en el Consell, De totes maneres m’agradaria 
que m’expliquessin si el viatge d’aquestes persones i l’estada en la ciutat ho va 
pagar l’Ajuntament de Cornellà o s’ha pagat des d’un altre estament. 
 
 Acte seguit pren la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, 
per manifestar, pel que fa a la pregunta efectuada per la senyora Espinosa,  
que certament qualsevol mort i encara més una mort en el treball és 
especialment tràgica i, lamentablement, en el nostre país mai abans s’havien 
produït tants accidents i tantes morts en els llocs de treball. 
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 Per desgràcia, Espanya està batent els records europeus de 
sinistralietat en el treball producte de molts factors, però tots els afectats 
coincideixen amb que és producte de la falta de mitjans de l’administració 
competent, en aquest cas, l’Estat. A Catalunya, la Generalitat està fent les 
inspeccions de treball, i és evident que fan falta més inspectors de treball, més 
mitjans i no s’hi posen, això fa -entre d’altres moltes causes, falta de 
conscienciació, de responsabilitat en alguns casos- que tinguem el “trist 
honor” d’estar al capdamunt de morts laborals en Espanya, en Europa, i per 
tant, hem de dir que és tremend i la situació general és dolenta.  
 
 L’Ajuntament va signar un acord amb els sindicats per a les obres 
públiques, per a les nostres, i la Comissió s’ha posat en marxa fa unes 
setmanes, i els sindicats tenen el llistat de totes les obres i tenen un permís 
signat per mi per a visitar totes les obres, i cada trimestre es produirà una 
reunió conjunta per analitzar els problemes que hi hagin i quan hi hagi un 
problema greu, l’acord que té la comissió és que serà notificat directament al 
Tinent d’Alcalde. 
 
 El que va passar allí és el que sol passar sempre que es produeix 
una combinació de la falta de seguretat personal amb la falta de seguretat de 
l’obra. El senyor es va deslligar de l’arnés per moure’s i va perdre el peu amb 
la mala fortuna de què l’empresa no tenia col·locades les xarxes que havia de 
tenir col·locades, i producte dels dos factors que és el que és típic en aquests 
casos, es va produir un tràgic desenllaç que és la mort d’aquest senyor. 
 
 Acte seguit pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per afegir que és una obra no pública sinó privada i, per tant, l’Ajuntament no 
és en absolut competent per fer cap cosa sinó que és la Inspecció de Treball 
l’administració competent. Per a nosaltres és una obra privada i per tant no 
contemplada en l’acord signat pels sindicats en el qual es fa referència 
exclusivament a les obres públiques, a les que fa l’Ajuntament.      
   
 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-una hores i trenta minuts, de 
la qual s’estén la present acta, que és signada per l'Alcalde-President, junta-
ment amb mi, la Secretària General, que ho certifico. 
 


